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اقتصادی

عضو شورای عالی بورس: 

پرداختغیرمنطقییارانهبرقپیامد
خاموشیفعلیاست

عضو شورای عالی بورس ضمن انتقاد از اعطای یارانه به صنعت برق گفت: پرداخت 
غیرمنطقی این یارانه، عامل خاموشی های فعلی است و انتظار می رود نسبت به ازاد 

سازی قیمت برق اقدام شود. 
»حسین عبده تبریزی« روز سه شنبه در نخستین همایش مشارکت عمومی، خصوصی 
در بخش آی سی تی گفت: کشوری که باید بیشترین برق را داشته باشد، به دلیل 

پرداخت غیرمنطقی یارانه به برق، درگیر قطعی های ممتد شده است.
به گفته وی، توسعه صنعت برق با آزادسازی قیمت، محقق می شود و این مهم بارمالی 
چندانی برای مردم به دنبال نخواهد داشت . عبده تبریزی اضافه کرد: دولت می تواند 
برای حمایت از اقشار خاص جامعه از روش مشارکت عمومی و خصوصی استفاده کند، 
درعین حال آزادسازی قیمت برق، شرکت های توانمند این بخش را توانمندتر می سازد.

وی نبود یارانه در صنعت ارتباطات و فناوری اطلاعات را ویژگی مثبت این بخش دانست 
و گفت: نبود یارانه موجب توسعه بیش از پیش آی سی تی شده است.

عبده تبریزی با بیان اینکه نباید همه مشکلات را فقط به مواضع رییس جمهوری آمریکا 
ارتباط داد، گفت: بسیاری از مشکلات جنبه داخلی دارد و در حوزه خارجی قابل ارزیابی 
نیست. به گفته وی،امسال با روند فعلی درآمد خانوارها کاهش بیشتری خواهد داشت و 
باید برای آن چاره اندیشی به عمل آید. برپایه گزارش خبرنگار ایرنا، »باقر اثنی عشری« 
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه کشور نیز در این همایش آزادسازی داده ها را از سوی 
دستگاه های دولتی مهم خواند و گفت: آزادسازی اطلاعات از سوی دولت، موجب شتاب 
توسعه کشور و تقویت بخش خصوصی می شود.  به گفته وی، بخش ارتباطات و فناوری 
اطلاعات موثرترین خوزه در کشور برای کمک به شفاف سازی اطلاعات محسوب می 
شود.  به گزارش ایرنا، پیش از این عبده تبریزی گفته بود، محاسبات نشان می داد که 
حدود 18هزار تومان برای هر نفر در هر ماه یارانه قابل پرداخت است اما دولت گذشته 
)نهم و دهم( برای چشمگیرتر کردن رقم یارانه آن را به حدود 45هزار تومان افزایش داد. 
وی اضافه کرد: قانون هدفمندی یارانه ها به درستی اجرا نشد، و  در همان نخستین 
سال اجرای این قانون، 28هزار میلیارد تومان از منابع اجرای آن از طریق افزایش قیمت 
حامل های انرژی و بقیه یعنی حدود 11هزار میلیارد تومان از محل بودجه پرداخت شد. 

معاون وزیر ارتباطات:

وارداتگوشیقاچاقبهصفررسیدهاست
فرآیند  اینکه  اعلام  با  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  سازمان  رئیس 
ردگیری)رجیستری( واردات گوشی تلفن همراه با هدف جلوگیری از تخلف همچنان 
با جدیت در حال انجام است، گفت: اکنون میزان واردات گوشی قاچاق به صفر رسیده 
است.  »حسین فلاح جوشقانی« روز سه شنبه در حاشیه نخستین همایش مشارکت 
های عمومی و خصوصی در بخش آی سی تی در جمع خبرنگاران گفت: پایش گوشی 

ها از زمان توزیع ارز تا بازار خرده فروشی، بدون درگیر کردن مردم دنبال می شود.
وی افزود: به این ترتیب، گوشی وارد شده به کشور در همه مراحل بنکداری، انبار و 
خرده فروشی، شناسایی و احتمال احتکار کم می شود. به گفته جوشقانی، اکنون گوشی 
ها در گمرک رجیستر می شود و ردیابی نشدن گوشی انبار شده)روشن نشده( چاره ساز 
نیست. وی به تلاش وزارت صنعت معدن و تجارت برای شناسایی احتکار گوشی های 
وارداتی اشاره کرد و افزود: به دنبال این هستیم که رد گیری در همه فرآیندها اعمال شود.
به گزارش ایرنا، محمدعلی اسفنانی مدیرکل جدید تعزیرات استان تهران چهارم تیرماه 
اعلام کرد »اجرای طرح رجیستری برای جلوگیری از قاچاق گوشی های تلفن همراه 
موفق بوده است و به نظر می رسد که باید برای واردات، خرید و فروش گوشی موبایل 
هم از دستاوردهای طرح رجیستری استفاده کرد تا مشخص شود که کالای وارداتی از 
زمان ورود تا رسیدن به دست مشتری چه مسیری را طی کرده است«. تقاضای سالیانه 
تلفن همراه در کشور بیش از 9 میلیون دستگاه برآورد می شود؛ پیش از اجرای طرح 
رجیستری در کشور فقط 2 میلیون دستگاه آن از طریق واردات رسمی و 2 میلیون و 
300 هزار دستگاه نیز از سایر روش های وارداتی مانند ورود همراه مسافر تامین می شود. 
بالا بودن سهم واردات غیررسمی و قاچاق از بازار تلفن همراه کشور، دولت دوازدهم را 
بر آن داشت تا طرح کددار کردن گوشی های تلفن همراه یا رجیستری را اجرایی کند؛ 
اجرای این طرح از مهرماه پارسال آغاز شد و به تدریج نشان های تجاری مختلف موجود 
در بازار تحت پوشش قرار گرفتند تا تنها گوشی هایی در شبکه مخابراتی کشور قابل 

استفاده باشد که طور رسمی وارد شده اند.

نایب رییس اتاق بازرگانی ایران خبر داد

اعتبار۸۰میلیارددلاریاروپابرای
شرکتهایایرانی

نایب رییس اتاق بازرگانی ایران از اختصاص 80 میلیارد دلار اعتبار از سوی اتحادیه اروپا 
برای تسهیل در روابط تجاری بین شرکت های کوچک و متوسط ایران و اروپا خبر داد.

به گزارش ایسنا، پدرام سلطانی دیروز در چهلمین جلسه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
ایران با بیان این که اروپا دیگر تاب نا امنی و تشنج در ایران را ندارد، گفت: اروپا عاشق 
چشم و ابروی ایران نیست، بلکه پس از شوکی که اتفاقات عراق و سوریه برای او به وجود 
آورده دیگر تاب ناامنی و تشنج و جنگ در خاورمیانه را ندارد. از این رو مصمم شده در این 
منطقه اتفاقی نیفتد. این در حالی است که تحلیلگران سیاسی ایران از این مساله غافل 

هستند و در مذاکره با اروپا جو منفی را در ایران به وجود می آورند.
وی افزود: اتحادیه اروپا برای همکاری شرکت های کوچک و توسط ایران و اروپا با 
پارلمان بخش خصوصی روابطی برقرار کرده و وعده سرمایه گذاری برای تقویت روابط 
و همکاری ها را داده است. نایب رییس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: اتحادیه اروپا برای 
گسترش این همکاری ها بین شرکت های کوچک و متوسط ایرانی و اروپایی 80 میلیارد 
دلار در نظر گرفته تا براین اساس یک تشکل اقتصادی در اروپا مسئولیت را برعهده بگیرد 
و اتاق بازرگانی ایران زمینه ساز همکاری مشترک میان بنگاه های کوچک و متوسط هر 
دو طرف خواهد شد. سلطانی با تاکید بر این که نیاز اتحادیه اروپا به ایران را باید با صدای 
بلند فریاد زد، اظهار کرد: مدیریت بین منابع مالی و شرکت های کوچک و متوسط در 
اتحادیه اروپا تحت شبکه ای است که زیرمجموعه اتحادیه اروپا بوده و کمیسیونر صنایع 
کوچک و متوسط این اتحادیه سه هفته گذشته در ایران بوده و قرار است اتاق ایران به 

عنوان نماینده بخش خصوصی با آنها ارتباط برقرار کند.

رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس :

منابعارزیشرکتهایوابستهبهدولتوارد
کشورنمیشود

رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس، توضیحاتی پیرامون تشکیل بازار 
ثانویه ارز ارائه کرد. 

غلامرضا تاجگردون با اشاره به تشکیل بازار ثانویه ارز، گفت: مجلس از روز اول اصرار 
داشت که بازار ثانویه ارز باید سریعتر تشکیل شود، لذا اقدامات دیرهنگام برای تشکیل 

این بازار اثرات منفی در اقتصاد داشته است.
رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه با 
شروع فعالیت بازار ثانویه قیمت ارز کاهش قابل توجهی داشته است، افزود: فعالیت در 
بازار ثانویه باید با سرعت و احتیاط بیشتری انجام شود تا سبب تعادل بخشی بازار شود.

وی ادامه داد: سهم قابل توجه ای از منابع ارزی کشور که متعلق به شرکت های وابسته 
به دولت بوده وارد کشور نمی شود، لذا زمانی که دولت این اقدام را انجام نمی دهد چه 

انتظاری از بخش خصوصی می رود.
نماینده مردم اندیمشک در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه بازار ثانویه ارز باید هر 
چه سریعتر متشکل شود، یادآور شد: رابطه صادرکننده و واردکننده باید شکل بگیرد و به 
همین بسنده نشود، البته نباید این الزام در نظر گرفته شود  که فعالیت یک به یک باشد، 

چراکه شاید بتوان بازار را بازتر کرد.
رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد:هرچه 
بازار بازتر شود قیمت واقعی ارز مشخص تر خواهد شد و افت دلار در برابر ریال را به 

همراه خواهد داشت.

عضو هیات نمایندگان اتاق تهران: 

حفرههایخروجارزمسدودشود
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران، گفت: در 
شرایطی که با محدودیت های ارزی مواجه هستیم، باید حفره های خروج ارز مسدود 

شود. 
»محمدرضا انصاری« دیروز در چهلمین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
افزود: در شرایط کنونی نباید اجازه دهیم منابع ارزی کشور به تاراج برود؛ این منابع باید 
صرف دارو و مواد اولیه شود. وی ادامه داد: اکنون توان ارزی کشور محدود است و باید 
از آن با بالاترین بهره وری استفاده کنیم، گفت: در کنار جلوگیری از تاراج منابع ارزی، 
باید ورود ارز توسط صادرکنندگان نیز تشویق شود. این فعال بخش خصوصی با تاکید 
بر اینکه در تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها باید از نظرات بخش خصوصی استفاده 
شود، گفت: »همه ما در یک قایق نشسته ایم، پس باید در تدوین استراتژی های اقتصادی 
کشور شریک باشیم«. انصاری تصریح کرد: »دراین ارتباط، اتاق بازرگانی باید مراقب 
سلامت این حرکت باشد و جلوی این بهانه که می گویند اگر به سمت بخش خصوصی 
برویم بخش خصوصی می خواهد سواستفاده کند را بگیرد«. وی گفت: یکی از مشکلات 
کشور، نبود استراتژی اقتصادی است؛ »اکنون در صحنه بین الملل، هر وزاتخانه برای 

خود رفتاری متناقض با وزارتخانه دیگر نشان می دهد که این مساله باید اصلاح شود«.

سخنگوی دولت از پرداخت 34هزارمیلیارد تومان تسهیلات در 31 سفر استانی خبر 
داد. 

محمد باقر نوبخت دیروز  در نشست خبری خود با اشاره به اینکه برای 31 سفر استانی 
رئیس جمهور 24 هزارمیلیارد تومان پیش بینی شده بود افزود: تا کنون برای اجرای 
طرحهای استانی 10 هزارمیلیارد تومان بیش از بودجه پیش بینی شده اختصاص یافته 
است .  وی گفت: برای اتمام طرحهای عمرانی در مناطق مختلف کشور که در سفرهای 
رئیس جمهور اختصاص یافته است علاوه بر 34 هزارمیلیارد تومان برنامه داریم 3 تا 4 
هزارمیلیارد تومان دیگر نیز اختصاص دهیم.  وی در این جلسه همچنین درباره نتایج 
سفر مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل به مسکو گفت: این مذاکرات برای پی 
گیری مذاکرات رسمی رئیس جمهور دو کشور و مقامات وزارت خارجه انجام شد .  وی 
افزود: در این دیدار مقامات دو کشور بر اجرای تمام توافق های گذشته تاکید داشتند 
و نه تنها این توافق ها در مقابل تهدیدات تحریمی کمرنگ نشده بود، بلکه پررنگ تر 
هم بود.  سخنگوی دولت گفت: این توافق ها در بخش راه اهن ، معادن و منابع نفت و 

گاز بوده است . 
نوبخت درباره رقم پیشنهادی روسیه برای سرمایه گذاری اجرای طرحهای مشترک 
افزود: ظاهرا رقم 50 میلیارد تومان پیشنهاد شده است اما در توافق ها نیز سقفی تعیین 

نشده است و احتمال این حجم سرمایه گذاری وجود دارد .
*اختصاص 5 هزار میلیارد برای بازسازی بافت های فرسوده 

سخنگوی دولت از اختصاص ۶5 هزار و 400 میلیارد تومان سرمایه برای بازسازی 
و نوسازی بافت های فرسوده شهری به منظور ایجاد اشتغال و تامین مسکن خبر داد.

نوبخت با اشاره به آیین نامه اجرایی تبصره 18 برای ایجاد اشتغال زنان ، جوانان و 
دانش آموختگان دانشگاه ها تصویب شد افزود: براساس این تبصره مقرر شد یک میلیون 
و 33 هزار فرصت شغلی از طریق اجرای 14 برنامه در بخش اقتصاد مقاومتی اجرا شود.

سخنگوی دولت افزود: در جلسه ای که هم اکنون رئیس جمهور با شهرداران و 
استانداران شهرهای بزرگ دارد قرار شد ۶5 هزار و 400 میلیارد تومان سرمایه برای 
ایجاد شغل برای 300 هزار نفر در بخش ساخت و ساز مسکن اختصاص یابد. وی گفت: 
براساس این مصوبه سه هزار میلیارد تومان از مجموع این سرمایه از محل تبصره 13 
تامین می شود و پنج هزار میلیارد تومان دیگر از محل هدفمندی یارانه ها اختصاص 

می یابد.
سخنگوی دولت افزود: مقرر شد 12 هزار و 400 میلیارد تومان دیگر از محل اعتبارات 
عمرانی برای تامین سرمایه طرح بازسازی و نوسازی بافت های فرسوده شهری تامین 

شود و علاوه بر این از صندوق توسعه ملی نیز 15 هزار میلیارد تومان اختصاص یابد.
نوبخت گفت: 30 هزار میلیارد تومان مابقی این تسهیلات با مشارکت نظام بانکی کشور 

تامین خواهد شد که جمعا ۶5 هزار و 400 میلیارد تومان خواهد بود.
وی افزود: در جلسه ایجاد اشتغال با ساخت و ساز بافت های فرسوده قرار است 200 
هزار مسکن در بافت فرسوده شهرهای بزرگ نوسازی و بازسازی شود و در اختیار مردم 
قرار گیرد. سخنگوی دولت تاکید کرد: تا پیش از این قرار بود صدهزار واحد مسکونی 
جدید ایجاد شود که در این جلسه برای ایجاد اشتغال در کشور این تعداد به 200 هزار 

مسکن افزایش یافت.
 *بدهی پیمانکاران به بانک ها تسویه می شود 

سخنگوی دولت در   ادامه گفت: 100 هزار میلیارد تومان از بدهی فعالان اقتصادی، 
پیمانکاران و واحدهای تولیدی به بانک ها که از دولت طلب دارند بر اساس مصوبه هیات 
وزیران تسویه می شود.  نوبخت افزود: در جلسه اخیر هیات دولت دو مصوبه درخصوص 
آیین نامه های اجرایی تبصره 5 و 18 قانون بودجه به تصویب رسید که این مصوبات 
تاثیراتی در اقتصاد ملی دارد. وی ادامه داد: بر اساس مصوبه تبصره 5، افرادی که از دولت 
طلبکار و به بانک ها نیز بدهکار هستند، اسناد تسویه خود را از دولت دریافت و به بانک 
ها بابت بدهی خود ارائه می کنند. سخنگوی دولت از مزایای این مصوبه را این موضوع 
دانست که بار بزرگی از دوش افرادی که عمدتا فعالان اقتصادی، پیمانکاران یا واحدهای 

تولیدی بدهکار به بانک هستند، برداشته می شود. نوبخت افزود: بانک ها مطالباتی از 
این افراد دارند که آنها نمی توانند پرداخت کنند که با این اقدام صورت وضعیت مالی 
بانک ها روشن شده و از سوی دیگر بانک ها نیز از جهت بدهی خود به بانک مرکزی 

آسوده می شوند.
وی به مصوبات جلسه اخیر شورای پول و اعتبار اشاره کرد و اظهارداشت: در این جلسه 
با توجه به ترازنامه مالی مشخص شد بدهی دولت به بانک مرکزی حدود 10 هزار میلیارد 
تومان است که به هشت هزار و 500 میلیارد تومان تقلیل یافت. رییس سازمان برنامه 
و بودجه ادامه داد: بدهی شرکت ها و موسسات دولتی نیز به بانک مرکزی کاهش یافته 
است.  نوبخت یادآور شد: البته پنج هزار و 800 میلیارد تومان از این بدهی مربوط به 
سازمان هدفمندی یارانه ها است که در سال 89 یا 90 برای دادن یارانه از بانک مرکزی 
استقراض شد.  وی با تشکر از همکاری مجلس شورای اسلامی با دولت در این زمینه 
تصریح کرد: دولت خود را مقید می داند سال به سال بدهی خود را به نظام بانکی و 

بانک مرکزی کاهش دهد. 
  *همه طلب گندمکاران تا آبان پرداخت می شود

سخنگوی دولت گفت: مجموع پول گندمکاران حداکثر تا آبان امسال پرداخت و تسویه 
می شود. محمدباقر نوبخت با اشاره به اینکه بر اساس برنامه ریزی های انجام شده، 10 
میلیون و 500 هزار تن گندم از کشاورزان خریداری خواهیم کرد افزود: از ابتدای فصل 

برداشت تا کنون پنج میلیون و 548 هزار تن گندم به ارزش 7 هزار و 3۶7 میلیارد 
تومان خریداری شده است. وی گفت: تا کنون سه هزار و 570 میلیارد تومان از طلب 
گندمکاران پرداخت شده و مابقی مانده است و تلاش می کنیم مجموع پول گندمکاران 
را حداکثر تا پایان آبان پرداخت کنیم. نوبخت افزود: سال گذشته نیز در این جایگاه به 
گندمکاران قول دادم طلب آنها تا آبان پرداخت می شود که این کار را انجام دادیم و 
امسال نیز انجام خواهیم داد. وی گفت: ارزش کل خرید تضمینی گندم که 10 میلیون 
و 500 هزار تن است در مجموع 13 تا 14 هزار میلیارد تومان براورد شده است که 
پرداخت کردن تمام این پول در شش ماه اول برای دولت دشوار است، بنابراین پرداخت 
طلب گندمکاران با تأخیر انجام می شود. سخنگوی دولت تأکید کرد: ما دوست داریم 
پول گندمکاران را سریعتر پرداخت کنیم اما چه کنیم که همه پرداخت های دولت در 
شش ماه اول انجام می شود به طور مثال فقط 23 هزار میلیارد تومان برای طرح های 

عمرانی پرداخت شده است.
نوبخت از کشاورزان و گندمکاران بابت این تأخیر عذرخواهی کرد و درباره علت افزایش 
ندادن قیمت خرید تضمینی گندم گفت: قیمت خرید تضمینی گندم از سال 91 تا کنون 
سه برابر شده است یعنی از قیمت هر کیلو 400 تومان در سال 91 به هر کیلو 1300 
تومان در سال جدید رسیده است، بنابراین ، این که هر سال بتوانیم این قیمت را اضافه 
کنیم منطقی به نظر نمی رسد.  وی تصریح کرد: نمی خواهم قیمت گندم تولید داخل 
را با قیمت جهانی آن که هر کیلو 800 تومان است مقایسه کنم چون هدف ما از تولید 

گندم؛ تأمین امنیت غذایی و حمایت از تولید داخل است. 
 *نباید محدودیتی به جز مصوبه اوپک برای فروش نفت داشته باشیم

سخنگوی دولتدرباره جلسه فوق العاده با وزیر راه و شهرسازی گفت: این جلسه برای 
بررسی و برنامه ریزی به منظور اتصال خطوط ریلی بنادر جنوب به ویژه بندر چابهار به 
شبکه سراسری در سازمان برنامه و بودجه برگزار شد.  ¬محمدباقر نوبخت در ادامه 
نشست خبری امروز خود همچنین درخصوص جذب نقدینگی افزود: از این توافقات برای 
منابع طرح های عمرانی در شرایطی که قرار دادیم استفاده می کنیم و نباید منتظر منابع 
خارجی باشیم. وی درباره میزان نقدینگی بخش خصوصی هم گفت: این میزان تا پایان 

اسفند سال گذشته 1500میلیارد بوده که الان به 1۶00میلیارد تومان رسیده است. 
نوبخت همچنین تاکید کرد: در این شرایط )تحریم ها( باید از فرصت ها استفاده کنیم. 
رئیس سازمان برنامه و بودجه در مورد انتظارات ایران از طرف های برجام در مورد 
مسأله نفت ایران تصریح کرد: اینکه نفت صفر شود پوچ است و الان برای صفر نشدن 
نفت نمی جنگیم و نباید محدودیتی به جز مصوبه اوپک برای فروش نفت داشته باشیم 
و اعضای برجام باید برای تعهدات اقتصادی برجام تلاش کنند نه اینکه برای صفر نشدن 

فروش نفتمان تلاش کنند.
وی نارضایی رئیس جمهور از پیشنهادهای اروپایی ها و وضعیت برجام را طبیعی 
دانست و گفت: اجرای اظهارات رئیس جمهور امریکا به خاطر نگاه کل جهان به او 

امکانپذیر نیست.
 *اختصاص یازده هزار میلیارد تومان برای تکمیل مسکن مهر

برای تکمیل طرح مسکن مهر  تومان  یازده هزار میلیارد  سخنگوی دولت گفت: 
اختصاص یافت. نوبخت با اشاره به اینکه بخشی از تعهدات دولت در بخش مسکن مهر 
باقی مانده است افزود : حدود 2 هزار میلیارد تومان برای اماده سازی زیرساختها و بیش 
از 4 هزار میلیارد تومان نیز برای تکمیل تاسیسات و خدمات اختصاص یافته است که 
با احتساب مابقی تسهیلات برای تکمیل دیگر حوزه ها در مجموع یازده هزارمیلیارد 

تومان است.
وی گفت: برای مسکن پردیس 50 میلیارد تومان و برای مناطق دیگر نیز 50 میلیارد 

تومان دیگر اختصاص یافته است. 
سخنگوی دولت افزود: 150 هزار واحد مسکن مهر نیز هنوز بدون متقاضی است .

نوبخت درباره ادامه طرح تغییر ساعات کار، گفت : این طرح قطعا بلندمدت نیست و با 
کاهش دما نیازی به ادامه این شرایط نیست. 

سخنگوی دولت  خبرداد

پرداخت ۳۴هزار میلیارد تومان تسهیلات به طرحهای استانی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶310 شماره  رای   -1
139511443000200108۶ آقای جواد فتح اللهی پور فرزند عباس در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک 
شماره 21 فرعی از 1939 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 1۶79(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶472 شماره  رای   -2
139۶114430002001257 آقای محمد احمدی فرزند نصرت اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۶/50 مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده 1۶1 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی . )م الف 1۶80(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002003192 شماره  رای   -3
1395114430002001013 آقای عین اله کاظمی فرزند قاسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130/50 مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از 2378 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از زهرا بادی . )م الف 1۶81(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۶۶0330002038092 شماره  رای   -4
1394114430002000373 آقای محمد کاظمی فرزند قاسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 138 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2379 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از حسن زرین اقبال . )م الف 1۶82(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005921 شماره  رای   -5
1395114430002000399 آقای ابوالفضل شیری فرزند کرمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶3/5 مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از 1944 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از غیبعلی باقری . )م الف 1۶83(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶313 شماره  رای   -۶
از  قسمتی  در  محرم  فرزند  برزگر  صمد  آقای   139۶114430002000794
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶1/15 مترمربع پلاک 
شماره 159 فرعی از 2279 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین کرمانی . )م الف 1۶84(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005432 شماره  رای   -7
13951144300020012۶3 خانم گلشن کشاورزی پناهی فرزند دومانعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶5 مترمربع 
پلاک شماره 79 فرعی از 194۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 1۶85(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶300 شماره  رای   -8
139111443000100979۶ آقای مرتضی اسدی فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130/۶5 مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از 2451 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از حسن غلامی قمی . )م الف 1۶8۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶514 شماره  رای   -9
فرزند غلامرضا در  نصیری  مریم محمدی  1394114430002000990 خانم 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 74/۶7 
مترمربع پلاک شماره 34 فرعی از 2۶03 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی  . )م الف 1۶87(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005785 شماره  رای   -10
از  قسمتی  در  فتحعلی  فرزند  دیانی  علی  آقای   139۶114430002001581
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133 مترمربع پلاک 
شماره 15 فرعی از 2340 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فتحعلی دربانی . )م الف 1۶88(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005۶50 شماره  رای   -11
در  رضا  فرزند  آبادی  کریم  رمضانی  علی  آقای   13951144300020015۶1
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 51/75 
مترمربع پلاک شماره 134 فرعی از 2۶01 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م 

الف 1۶89(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005517 شماره  رای   -12
از  قسمتی  در  یداله  فرزند  ملکی  زیداله  آقای   139۶114430002001974
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  144 مترمربع پلاک 
شماره 328 فرعی از 1950 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا رحیمی پاکدل . )م الف 1۶90(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005923 شماره  رای   -13
در  اله  ولی  فرزند  باباخانی  محمدحسین  آقای   1395114430002000400

قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2389 و 2388 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تعاونی هنگ ژاندارمری 23/5 متر و ابوالفضل 

باباخانی و محمدحسین باباخانی . )م الف 1۶91(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶311 شماره  رای   -14
139۶114430002000۶۶9 آقای احمد سلطانی فرزند حبیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/75 مترمربع پلاک 
شماره 382 فرعی از 1878 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . )م الف 1۶12(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005307 شماره  رای   -15
139111443000201014۶ آقای سردار عبدالهی فرزند بخشی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 74 مترمربع پلاک 
شماره 5۶ فرعی از 22۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدعلی سیل آبادی . )م الف 1۶13(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶347 شماره  رای   -1۶
1394114430002000۶57 آقای یوسف علی سعادت فلاح فرزند بیرامعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1970 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید تقی حاجی میررحیمی . )م الف1۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۶۶0330002035491 شماره  رای   -17
از  قسمتی  در  اسمعلی  فرزند  تنها  تقی  آقای   1392114430002004094
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 117 مترمربع پلاک 
شماره 38 فرعی از 2340 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 1۶15(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002004402 شماره  رای   -18
1392114430002004404 آقای جواد کمرانیان زاده حسین آبادی فرزند عین 
اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 93/90 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2۶04 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 1۶1۶(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005۶39 شماره  رای   -19
1392114430002000030 خانم فاطمه حاجی مرادی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶2 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2400 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . )م الف 1۶17(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶518 شماره  رای   -20
1392114430002004273 آقای محمدحسن دوست دار فرزند رجبعلی در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
339 مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۶8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدحسن دوستدار و محمد هندیانی 

. )م الف 1۶18(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶51۶ شماره  رای   -21
فرزند  دهاقانی  حجازی  سادات  اشرف  خانم   1392114430002004272
سیدمحمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ششدانگ 339 مترمربع پلاک شماره فرعی از 22۶8 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدحسن 

دوستدار و محمد هندیانی . )م الف 1۶19(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶342 شماره  رای   -22
139111443000201۶780 آقای ابوالحسن رزاقی فرزند احمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 111/52 مترمربع پلاک 
شماره ۶ فرعی از 15۶7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمدتقی کاظمی مخبر . )م الف 1۶20(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200542۶ شماره  رای   -23
139۶114430002000852 خانم رعنا آقا پور فرزند علی در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 183/89 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 18۶4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

. )م الف 1۶21(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005423 شماره  رای   -24
139۶114430002000851 آقای احمد نوروزی فرزند عباس در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 183/89 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 18۶4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  

. )م الف 1۶22(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005104 شماره  رای   -25
139111443000201021۶ آقای سیف اله چراغی فرزند محمدنبی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده 2321 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید ضیاء الدین رضوی و سید رضا رضوی و 
محمد قلیچی . )م الف 1۶31(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005117 شماره  رای   -2۶
1394114430002000۶03 آقای بهرام عباسقلی فرزند محمود در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/35 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2191 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از رضا بیگدلی . )م الف 1۶32(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005۶42 شماره  رای   -27
1391114430002018978 آقای عبداله رستم پور طبری فرزند علی اکبر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/5 
مترمربع پلاک شماره 23 فرعی از 1۶55 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م 

الف 1۶33(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139۶۶0330002038511 شماره  رای   -28
در  علی  فتح  فرزند  یگانه  قربانی  مرتضی  آقای   139۶114430002000111
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۶5/30 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2378 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از شمس اله پژویان 149/50 مترمربع و 

ولی همائی اکمل 1۶/50 مترمربع خریداری کرده است . )م الف 1۶34(
29- رای شماره 1397۶0330002005233 خانم فاطمه سادات شاد فرزند سید 
مسیب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
59 مترمربع پلاک شماره فرعی از 227۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی فاطمه و مهری و بدری بیگدلی ورثه فرهنگ بیگدلی 

. )م الف 1۶35(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶014 شماره  رای   -30
در  معصوم  فرزند  باباکندی  طوری  فاطمه  خانم   139۶114430002001534
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از جعفر محمدی مطلع . )م الف 1۶3۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005234 شماره  رای   -31
139۶114430002000913 خانم مریم سلمانی قشلاقی فرزند احمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70 مترمربع پلاک 
شماره 1۶5 فرعی از 21۶9 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی خجسته . )م الف 1۶37(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶033000200۶399 شماره  رای   -32
در  رجبعلی  فرزند  احمدی  شازده  احمد  آقای   13951144300020013۶۶
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 101/۶8 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2379 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . 

)م الف 1۶38(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002004۶90 شماره  رای   -33
1392114430002000508 آقای محرم بلاش فرزند سیفعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک 
شماره 5 فرعی از 187۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 1۶39(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005299 شماره  رای   -34
در  اسمعیل  فرزند  یزدی  سلیمانی  حامد  آقای   139۶114430002001447
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 182 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 25۶۶/1212/2995 و 25۶7 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی باوفا . )م الف 1۶40(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1397۶0330002005510 شماره  رای   -35
139۶114430002000390 آقای رضا محمدی فرزند گلعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶9 مترمربع پلاک 
شماره 154 فرعی از 2595 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 

)1۶41
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/04/12 
تاریخ انتشار دوم: 1397/04/27
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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مقدمه قهرمانی سرخ ها با نامه کتبی انصراف آبی ها 

پرسپولیسچگونهقهرمانسوپرجامشد؟

مسئولان مربوطه برای مشخص شدن تکلیف سوپر جام فوتبال ایران امروز تشکیل جلسه 
دادند و در نهایت پرسپولیس به دلیل کناره گیری استقلال 3 بر صفر برنده اعلام شد.

دیروز برای مشخص شدن وضعیت بازی سوپر جام فوتبال ایران جلسه ای با حضور مسئولان 
مربوطه برگزار شد. در این جلسه اعضای شورای تامین، مهدی تاج رئیس فدراسیون، 
حمیدرضا گرشاسبی مدیرعامل باشگاه پرسپولیس، ملکی عضو هیأت مدیره استقلال و سعید 
فتاحی حضور داشتند. در ابتدای جلسه در مورد اینکه آیا ورزشگاه آزادی شرایط میزبانی 
از مسابقه دربی را دارد یا نه صحبت شد که سرپرست جدید ورزشگاه آزادی اعلام کرد 
آمادگی لازم برای برگزاری دیدار سوپر جام وجود دارد. سپس طرفین در مورد تاریخ و زمان 
اعلام شده از سوی سازمان لیگ برای برگزاری این بازی صحبت کردند. پرسپولیس با زمان 
برگزاری بازی موافقت کرد و اعلام کرد مثل گذشته حاضر هستند در همان تاریخ در دیدار 
سوپر جام حضور یابند.   ملکی که به عنوان نماینده باشگاه استقلال در جلسه بود مخالفت 
باشگاه استقلال با زمان بازی را اعلام کرد و گفتند حاضر به شرکت در این مسابقه در زمان 
اعلام شده نیستند. موضع رسمی باشگاه استقلال هم به صورت کتبی با ارائه نامه ای در اختیار 
مسئولان مربوطه قرار گرفت. در نهایت بعد از صبحت ها و رایزنی های صورت گرفته استقلال 

طبق قانون و  مقررات 3 بر صفر بازنده اعلام و پرسپولیس قهرمان سوپر جام معرفی شد.
سعید فتاحی:

جام را تقدیم پرسپولیسی ها می کنیم
مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران درباره دلایل اعلام قهرمانی پرسپولیس 
در سوپرجام گفت: استقلال از حضور در سوپرجام انصراف داد و طبق قانون جام را تقدیم 
باشگاه پرسپولیس می کنیم. سعید فتاحی گفت: چند ماه قبل اعلام کرده بودیم سوپرجام 
در چه روزی برگزار می شود. برایمان هم فرقی نمی کرد چه تیم هایی قهرمان می شوند. 
تمام مسائل را بررسی کردیم و تاریخ سوپرجام را 29 تیرماه اعلام کردیم. اما باشگاه استقلال 
تهران نسبت به برگزاری این بازی واکنش نشان داد و اعلام کرد نمی تواند در این تاریخ 
بازی کند. مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران گفت: آقایان می گویند نامه 
کتبی باشگاه استقلال به ما نرسیده است. مگر می شود بدون اینکه آنها اعلام کرده باشند 
حکمی را بدهیم. هر چقدر برنامه را بررسی کردیم متوجه شدیم نمی توانیم در تاریخ دیگری 
سوپرجام را بررسی کنیم. وی درباره زمان تحویل جام قهرمانی به باشگاه پرسپولیس اظهار 
داشت: باید مسائل اداری مربوط به این موضوع انجام شود و سپس جام را تقدیم پرسپولیسی 
ها خواهیم کرد. فتاحی درباره میزان جریمه باشگاه استقلال تهران گفت: وظیفه داشتیم 
تکلیف سوپرجام را روشن کنیم. بقیه مسائل ربطی به ما ندارد و تنها گزارش های مربوطه 
را به مراجع قانونی فدراسیون فوتبال اعلام کردیم. تصمیم گیری در خصوص میزان جریمه 

آنها به عهده آنهاست.

زمانی: از سوپرجام انصراف ندادیم؛

سازمانلیگبایدرسماازاستقلالعذرخواهیکند!
عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در واکنش به تصمیم سازمان لیگ و قهرمان کردن 
پرسپولیس گفت: ما از سوپر جام انصراف ندادیم و سازمان لیگ باید رسما از استقلال 
عذرخواهی کند. سازمان لیگ فوتبال دیروز اعلام کرد که به خاطر عدم حضور باشگاه 
استقلال در دیدار سوپرجام مقابل پرسپولیس، این تیم با نتیجه 3 بر صفر بازنده شده و 
سرخپوشان قهرمان هستند. حسن زمانی عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در این خصوص 
گفت: سازمان لیگ حق نداشت چنین کاری کند. ما اعلام کردیم آماده برگزاری بازی هستیم 
ولی در تاریخ دیگری. ما از سوپرجام انصراف نداده ایم! وی افزود: کار سازمان لیگ اشتباه 
و توهین به هواداران بود. سازمان لیگ باید رسما از استقلال عذرخواهی کند. زمانی درباره 
جریمه 2 میلیارد تومانی استقلال هم تصریح کرد: جریمه نمی دهیم و بازی هم باید برگزار 
شود! ما با پرسپولیس توافق می کنیم تا بازی در تاریخ دیگری برگزار شود. جز این کاری 
نمی توانند بکنند. وی درباره اینکه استقلال رسما نامه انصرافش را به سازمان لیگ داده است، 
گفت: این نامه انصراف نبود. در این نامه قید کرده بودیم که سوپرجام در تاریخ دیگری برگزار 
شود! عضو هیات مدیره استقلال در پایان تاکید کرد: ما آماده مسابقه با پرسپولیس هستیم. 

هر زمانی که پرسپولیسی ها بگویند روی یک تاریخ توافق می کنیم.

تاج:  

کیروشنگرانبازیکنانسربازاست
رئیس فدراسیون با بیان اینکه رییس فیفا، نظر مثبتی روی داوران ما داشت با اشاره به 

دیدارش با کی روش گفت که او نگران 7 بازیکن سرباز تیم ملی است. 
مهدی تاج درباره قضاوت داوران ایرانی در دیدار رده بندی جام جهانی  2018 روسیه، اظهار 
کرد: از این بابت خیلی خوشحال هستیم، این یک افتخار برای کشور ما بود. خدا را شکر  
تیم   ملی ما در جام جهانی درخشید. وی ادامه  داد: به نظرم حق تیم داوری ما قضاوت در 
فینال جام جهانی بود. در هر صورت این تصمیمی بود که کمیته داوران فیفا گرفت. ضمن 
این که جیانی اینفانتینو، رییس فیفا هم نظر مثبتی روی قضاوت داوران ما داشت. رئیس 
فدراسیون فوتبال درباره نشست با کارلوس کی روش، اظهار کرد: جلسه با کی روش خوب 
بود، بحث او بیشتر روی بازیکنان سرباز است که باید حل شود. ما هفت بازیکن سرباز داریم 
و اگر قرار باشد این بازیکنان ما را در جام ملت ها آسیا همراهی نکنند، مشکل پیش خواهد 
آمد. نامه نگاری هایی هم در این خصوص انجام شده، اما همان طور که گفتم باید این مشکل 

بر طرف شود.

فردوسی پور: 

نهنامهنوشتهامونهخداحافظیکردهام
عادل فردوسی پور، گزارشگر و مجری ورزشی تلویزیون موضوع قطع همکاری اش با سازمان 

صدا و سیما را تکذیب کرد.
عادل فردوسی پور، گزارشگر برنامه 2018 جام جهانی فوتبال در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
رد حاشیه های مطرح شده پس از دیدار اختتامیه جام جهانی فوتبال، اظهار کرد: هیچ نامه ای 
ننوشته ام. موضوع نگارش نامه و اتفاقات پس از آن را تکذیب می کنم. او افزود: این بحث ها و 
حاشیه هایی که مطرح شده است را در فضای مجازی دیده ام و از طرح آن ها تعجب می کنم. 
فردوسی پور قطع همکاری اش با تلویزیون را به شدت رد کرد و اظهار کرد: موضوع پایان 
همکاری من با تلویزیون صحت ندارد. پخش زنده رویدادهای اختتامیه جام جهانی 2018 
روسیه از شبکه سوم  صدا و سیما که طی آن رییس جمهور زن کرواسی، پوتین و مکرون 
به توزیع مدال تیم قهرمان پرداختند حاشیه های زیادی را در فضای مجازی مطرح کرده 
بود و پس از آن اعلام شد به دلیل اظهارات عادل فردوسی پور در این برنامه، وی مجبور به 

کناره گیری از همکاری با سازمان صدا و سیما شده است.

روشن: استقلال مدعی قهرمانی نیست

خلاءهایتیمبابازیکنجوانپرنمیشود
پیشکسوت استقلال با توجه به شرایط موجود، استقلال را مدعی قهرمانی لیگ برتر ندانست.

حسن روشن، پیشکسوت استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره شرایط استقلال در فصل پیش رو، اظهار 
کرد: من به طور  دقیق از وضعیت استقلال اطلاع ندارم. علاقه ای هم به اطلاع یافتن از این مسائل ندارم اما 
طبق شنیده ها یکسری بازیکن بدون اطلاع شفر به تیم  اضافه شدند و یکسری هم از تیم بیرون رفتند. این 
اتفاق نه تقصیر شفر است و نه آن بازیکنان بلکه تقصیر مدیریت باشگاه است که کمیته های خود را قوی 
نمی کند. کار منطقی این است که مسائل مربوط به بازی و بازیکنان دست سرمربی باشد که اگر سرمربی 
گفت  این بازیکن را می خواهیم کمیته  فنی تایید کند و کمیته  حقوقی قرارداد ببندد اما در استقلال 
مدیرعامل هم قرارداد می بندد هم بازیکن می خرد و تمام کارها را انجام می دهد و این مساله عاقبت خوبی 

برای باشگاه ندارد. باید هر کسی هر منصبی که دارد کار خودش را انجام بدهد.
وی با بیان این که "استقلال مدعی قهرمانی در لیگ برتر نیست،" افزود: شما اگر توجه کرده باشید 
در تمام لیگ های دنیا دو تیم شاخص وجود دارند مثل رئال مادرید و بارسلونا در اسپانیا یا میلان و اینتر 
در ایتالیا که در ایران استقلال و پرسپولیس از پرطرفدارترین آنها است.این تیم های بزرگ به هیچ عنوان 
بازیکن جوان نمی خرند. آنان بازیکنانی را به خدمت می گیرند که تیم را تکمیل و خلاءهای موجود را پر 
کنند. مثل تیم الاهلی قطر که تیم خوبی داشته و نقص تیمش را با امید ابراهیمی تکمیل کرده است. آیا 
شما با گرفتن بازیکن جوان انتظار قهرمان شدن در لیگ برتر را دارید؟ هدف باشگاه از خریدهای جوان 
خود سود بردن از معامله ای است که در آن هواداران و آن بازیکنان اصلا سود نخواهد برد. آن بازیکنان 
نادان هم یک چیزی می نویسند در قرارداد و یک چیز دیگری می گیرند و در نهایت چیزی جز ضرر 
برایشان باقی نخواهد ماند. حالا خوشبختانه اداره مالیات در این مساله تا حدودی دخالت داشته و از 

سودجویی باشگاه تا حدودی جلوگیری کرده است.
وی ادامه  داد: خلاءهای موجود در تیم با گرفتن  بازیکن جوان پر نمی شود. بازیکن جوان را باید خود تیم 

بسازد و در وهله بعد به دنبال بازیکنان هایی باشد که نقص های موجود را بر طرف کند.
روشن درباره رفتن امید ابراهیمی و امید نورافکن اذعان  کرد: آنها وقتی بازیکنان 10 سال پیش استقلال 
را می بینند که هنوز از باشگاه چک دارند از آینده خود می ترسند. وقتی از شرایط راضی نباشند طبیعی 

است که به جای دیگری می روند و آینده اش را تامین می کنند.
پیشکسوت استقلال درباره حاشیه های مدیریتی اخیر استقلال هم تاکید کرد: مشکلات پیش آمده به 
هیچ عنوان با این کادر مدیریتی بر طرف نخواهد شد. باید یک هیات مدیره خوب تشکیل شود که با توجه 
به کاندیدهای موجود یک مدیرعامل مناسب انتخاب شود و مدیرعامل با کمیته هایی که برای حداقل سه 
سال مصوب هیات مدیره است سرمربی را انتخاب کند اما در این جا اول سرمربی انتخاب می شود و در 

مرحله بعد مدیرعامل انتخاب و هیات مدیره تشکیل می شود که این اتفاق اصلا درست نیست.
حسن روشن در پایان به بازی با السد قطر در لیگ قهرمانان آسیا اشاره کرد و گفت : من با این وضع 
مدیریتی اصلا به بازی امیدوارم نیستم اما بالاخره برد و باخت همیشه قطعی نیست. مثلا تیم   ملی فوتبال 
مراکش بهترین تیم گروه جام جهانی 2018 روسیه بود اما قربانی شانس ما شد. باید دید چه اتفاقی 

می افتد.

داورزنی:

خداحافظیآزمونهیچمنطقیندارد
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان اعتقاد دارد برای یک بازیکن ملی هزینه زیادی شده و خداحافظی بی موقع ملی پوشان 

رشته های مختلف ورزش ما را از سرمایه های ملی محروم می کند.
 محمدرضا داورزنی، معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش  و جوانان  با توصیه به تمام مدیران و رسانه ها برای دوری از تصمیمات احساسی 
گفت: هر مسابقه و تورنمنتی شرایط خاص خودش را دارد و در رشته های مختلف اتفاق می افتد که بازیکنی در شرایط مختلف دچار تصمیمات احساسی 

می شود و باید توسط مدیران این قضیه مدیریت شود. 
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: خداحافظی یک قهرمان ملی بهتر است با اطلاع قبلی باشد تا روسای فدراسیون 
ها و مدیران بتوانند از سال ها زحمت ورزشکاران تجلیل مناسب به عمل آورند. داورزنی گفت: آوردگاه تیم ملی آوردگاهی است که همه ورزشکاران ما سرباز 
آن هستند و تا زمانی که تیم ملی به آنها نیاز دارد نباید سنگر را ترک کنند و من این مدل خداحافظی ها را نمی پسندم. او افزود: در رشته های مختلف 
ورزشی محدوده سنی نسبتا مشخصی برای بازنشستگی ورزشکاران وجود دارد. در بعضی رشته ها زیر 30 سال و در بعضی دیگر تا 35 سال و حتی بالاتر. 
این موضوع با توجه به پست ورزشکاران هم متغیر است اما به هر حال متوسط تا 32 سال می توان به راحتی بازی کرد.  معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی 
وزارت ورزش  و جوانان،  ادامه داد: بعد در چنین شرایطی یک ورزشکار 23 ساله ما می خواهد از بازی های ملی خداحاقظی کند که هیچ منطقی ندارد 

مگر این که خدای نکرده مصدومیتی در کار باشد. 
داورزنی در ادامه در خصوص اختلاف نظر و جدل ها بین کارلوس کی روش  و افراد مختلف، گفت: اختلاف نظر ها همیشه طبیعی است اما ما نباید به 
این موضوعات دامن بزنیم. رسانه ها، وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و باشگاه ها همه و همه باید از ورود به حاشیه ها پرهیز کنیم و اجازه ندهیم منافع 
ملی تحت تاثیر قرار گیرد. روی صحبت من با کی روش هم هست و همه موظف هستند این موارد را رعایت کنند. همه ما در یک کشتی سوار هستیم و 

باید متوجه باشیم هر اتفاق ناخوشایندی منافع ولی را تخریب می کند و به همه لطمه می زند.

در وزن ۶0 کیلوگرم

کشتيگیرقمقهرمانآلیشایرانشد
کشتي گیر قم با اقتدار و شکست دادن تمامي حریفان خود موفق به کسب مقام نخست و عنوان قهرماني پیکارهاي کشتي آلیش مردان ایران شد.

 به گزارش فارس ، رقابت های سال 1397 کشتی آلیش مردان قهرمانی کشور با حضور تعداد 88 کشتی گیر از 17 استان طبق برنامه ریزی فدراسیون 
کشتی در ۶ مرحله به انجام رسید و در مجموع با برگزاری 10۶ مسابقات برترین های خود را شناخت. میزبانی این دوره از مسابقات را هیات کشتی استان 
گلستان بر عهده داشت و رقابت ها در سالن چند منظوره امام خمینی )ره( شهر گرگان برگزار شد، در حالی که سهم تیم منتخب هیات کشتی قم از این 
مسابقات یک نشان طلا، دو عنوان هشتمی، یک مقام دهمی و رتبه پنجم تیمی بود. در رده بندی نهایی تیم های شرکت کننده در این پیکارها، تیم میزبان 
یعنی هیات گلستان )الف( با کسب بیشترین امتیاز بالاتر از سایر رقبا عنوان قهرمانی را کسب کرد، تیم هیات مازندران نایب قهرمان شد و گلستان )ب( بر 

سکوی سوم ایستاد، ضمن اینکه مرکزی و قم به ترتیب چهارم و پنجم شدند.
نفرات و تیم های برتر این مسابقات در حالی معرفی شدند که کشتی گیران برای کسب عناوین برتر اوزان ۶0، 70، 80، 90، 100 و به اضافه 100 
کیلوگرم برابر یکدیگر به روی تشک رفتند و موفق ترین نماینده قم روح الله نعمتیان کشتی گیر وزن ۶0 کیلوگرم بود که روی سکوی قهرمانی جای گرفت.
در وزن ۶0 کیلوگرم این دوره از رقابت های کشتی آلیش مردان ایران، نعمتیان دارنده مقام نخست دوره های قبلی قهرمانی کشور و مقام سوم مسابقات 
سال 201۶ کشتی آلیش قهرمانی دنیا در قزاقستان به نمایندگی از قم به میدان رفت و با شکست دادن تمامی حریفان خود نشان طلا را به تیم قم 
اختصاص داد. در این وزن بعد از روح الله نعمتیان کشتی گیر تیم هیات قم، احسان شمس از مرکزی نایب قهرمان شد و اسماعیل نقی خانی از اصفهان 
همراه با نعمت الله جرجانی از هیات گلستان مشترکا روی سکوی سوم ایستادند، ضمن اینکه از جمع دیگر نمایندگان قم در این دوره، رضا سعادت در وزن 

70 و سیدعلی سهیلی در وزن 100 کیلوگرم هشتم شدند و داوود یارجان علی در وزن به اضافه 100 کیلوگرم روی سکوی دهم به کار خود پایان داد.

12اثر مثبت مرد پرتغالی که می تواند او را به امیرکبیرفوتبال تبدیل کند

کی روش برای فوتبال  ایران چه کارهایی کرده؟

تیم ملی فوتبال ایران 4 امتیاز در جام  جهانی 2018 به دست آورد که این 
بیشترین امتیاز ایران در تاریخ جام های  جهانی است.

»لابد وقتی که امیرکبیر را غرق در خون در حمام پیدا می کردند اکثر مردم 
خوشحال شدند. مردمی که شاید بر سر سوءتفاهم و شاید با تصمیم گیری درست 

در جبهه مخالف امیرکبیر قرار گرفتند.
او در 39 ماه صدارت این قدر به ایران خدمت کرد که نشود کسی را با او مقایسه 
کرد. او هر چند دوره صدارتش طولانی نبود اما خدماتش بسیار زیاد و غیر قابل 
دسترس. با این حال اگر قرار باشد تاریخ فوتبال ایران را از بدو تاسیس تا امروز 
مرور کنیم و یک نفر را پیدا کنیم که کلی مساله را اصلاح و درست کرده و در 
مسیر قرارداده فقط کارلوس کی روش شباهت هایی با او دارد؛ مربی ای که اگر 

قراردادش تمدید نشود، این یک خداحافظی با او بعد از 7 سال است.
ایران کارلوس، آقای آسیا

منتقدان تا قبل از جام جهانی می گفتند سرمربی تیم ملی نتیجه خاصی به 
دست نیاورده. چون جام جهانی قبلا رفتیم و قهرمان جام ملت ها نشدیم. تیم ملی 
ایران تا به حال 5 بار به جام جهانی راه پیدا کرده که دو بارش توسط کی روش 
بوده. یعنی ایران نزدیک به نیمی از موفقیتش برای حضور در جام جهانی را 

مدیون کی روش است.
نکته جالب تر اینجاست که تیم کی روش هر دو بار تیمش به عنوان تیم اول 
گروه به جام جهانی رسیده؛ در حالی که در سه دوره دیگر یک دوره اول گروه 

بوده یک دوره در پلی آف و یک دوره به عنوان تیم دوم.
ضمن این که کی روش با رکوردشکنی و بدون شکست ماندن در بازی های 
رسمی )28 بازی بدون شکست در آسیا( و تعداد گل کمی که خورده )2 گل 
در 10 بازی و 9 کلین شیت( و صعود در 2 بازی قبل از پایان مسابقات بهترین 
عملکرد را داشته است. حالا به این مساله صدرنشینی 4 ساله ایران در رنکینگ 
فیفا را اضافه کنید که اگر لغو بازی دوستانه یونان و کوزوو نبود همچنان ادامه 

داشت.
حالا این که منتقدان انتظار دارند تیم ملی با این امکانات و بازیکنان قهرمان 
جام ملت ها شود و از گروهش صعود کند را باید در قسمتی دیگر بررسی کنیم، 

اما کیروش ایران را بهترین تیم آسیا کرده است.
نبرد با فوتبال واقعی ایران

تیم ملی ایران در مسابقات مقدماتی جام جهانی 2010 در گروهش چهارم 
شد و به جام جهانی نرسید. ایران بعد از کره جنوبی، عربستان، کره شمالی در 
رده چهارم گروه بالاتر از اماراتی قرار گرفت که تنها امتیازش را از ایران گرفته 
بود. رتبه چهارم در یکی از دو گروه 5 تیمی آسیا. یعنی رتبه هفتم و هشتم در 

میان 10 تیم.
در جام ملت های آسیا هم حذف در مرحله گروهی می توانست تا حدی رتبه 
ایران را نشان دهد. کی روش تیم هشتم آسیا در مقدماتی جام جهانی را تحویل 
گرفت اما ایران نه به لحاظ رتبه که از نظر امکانات و بعدا بازیکنان فوتبال هم 
رتبه ای چنین دارد. طبق آماری که هر سال کنفدراسیون فوتبال آسیا در مورد 
امکانات باشگاهی می دهد و خواهی نخواهی امکانات ملی را هم شامل می شود 

ایران تیم هشتم آسیاست.
البته این آمار بر اساس سندسازی داده شده و رتبه واقعی ایران باید کمتر 
هم باشد. در بازیکنان هم که همین الان هم همچنان مشخص است ایران چه 
دارد. بهترین بازیکن ایران آقای گل یک لیگ درجه دومی اروپایی است؛ در 
حالی که ژاپن، کره جنوبی، استرالیا و عراق در 5 لیگ معتبر اروپایی بازیکن 

دارند.
کی روش در این سال ها با واقعیت فوتبال ایران جنگیده؛ تیمی که حقش رتبه 
هفتم و هشتم آسیاست حالا به تیم اول آسیا در دو صعود تبدیل شده و این 
کارنامه کمی نیست. در توضیح نتیجه نگرفتن تیم ملی در آسیا همین بس که 
ژاپن با بهترین امکانات آسیا و 9 بازیکن در 5 لیگ معتبر اروپایی جام ملت های 
گذشته مقابل امارات تیم دوم گروه ایران قرار گرفت و حذف شد و به قهرمانی 
نرسید. حالا یکی به منتقدان بگوید که وقتی ژاپن با این امکانات و بازیکنان حذف 

می شود حذف مقابل عراق اتفاقی نیست که بشود با آن به کی روش انتقاد کرد.

ورود دیسیپلین به فوتبال بی نظم
آخرین باری که یک بازیکن تیم ملی لگد به ساک پزشک زد یا بطری آبش را 
به زمین کوبید یا خودش به رختکن رفت را به یاد می آورید؟ آخرین باری که یک 
بازیکن ملی علیه سرمربی تیم ملی صحبت کرد را چطور؟ نه این که از اینها در 
فوتبال ایران نبود که تا دلتان بخواهد تیم ایران از این چیزها داشت و حالا ندارد. 
کی روش برای این که این نظم را به فوتبال ایران تزریق کند از نام های بزرگی 

چون رحمتی، مجیدی، کریمی و ... گذشت.
نظم البته فقط این نیست. نظم این است که تیم ملی برنامه دارد، اتوبوس دارد، 
هواپیمای اختصاصی دارد، تاریخ اردوها و بازی های تدارکاتی اش مشخص است 
)که فدراسیون لغوشان می کند( و از همه مهم تر در تورنمنت های مهم مثل 
جام جهانی کمپ تمرینی دارد. شاید لازم باشد بدانید ایران در سال 200۶ با 
فدراسیون فوتبالی که الان تعریفش را می کنند آخرین تیمی بود که کمپ پیدا 

کرد و به همین دلیل کمپ بدی از نظر موقعیت گیرش آمد.
حالا شما فدراسیون و عملکردش در هر مورد را ببینید. از رو به رو شدن با 
مساله بازی با عربستان تا حق پخش مسابقات فوتبال تا فلان. در این فدراسیون 

نظم می بینید؟ اما تیم ملی فوتبالش نظم دارد در بالاترین حد ممکن.
ستاره تیم ملی

تیم ملی ایران ستاره شده است. شاید به جای این جمله باید بپرسیم به نظر شما 
ستاره تیم ملی که اگر نباشد نتیجه نمی گیریم کیست؟ کی روش مدت هاست 
دور ستاره ها را خط کشیده و تیم ملی فقط یک ستاره دارد و خودش است. 
مصدومیت هیچ بازیکنی نگرانمان نمی کند و غیبت هیچکدام به تیم  ملی ضربه 

نمی زند.
تیم ملی ایران حالا ستاره است که بازیکنان تیم ملی اجزایش هستند؛ ستاره ای 
که اگر این فعالیت رسانه ای مسموم 7ماهه قبل از جام جهانی علیه تیم ملی نبود 
الان محبوبیتی بیشتر داشت. »تیم ملی« یک معنی ویژه دارد و آن تیم ملت 
ایران است حالا شاید بشود گفت که تیم ملی به معنی اش رسیده و تیم هیچ 

کسی نیست. تیم ملی ایران.
تزریق تجهیزات

حضور کی روش در ایران به سرعت مدرنتیه را هم به فوتبال ایران وارد کرد. شاید 
جلیقه های جی پی اس، دستگاه شوت زن توپ،  دستگاه افزایش سرعت عملکرد 
بازیکنان و پروزون سال هاست که در فوتبال دنیا استفاده می شوند اما کی روش 
در این مدت این امکانات را به فوتبال ایران اضافه کرد و برخی باشگاه ها را هم 
ترغیب کرد که از آنها استفاده کنند. کی روش به غیر از این که با پی گیری هایش 
ساختمان ایفمارک به ایران رسید و حالا مجهزترین مرکز پزشکی فوتبالی در 

ایران است با فشار به فدراسیون ساختمان پک را هم به تیم ملی اضافه کرد.
کی روش هنوز نتوانسته فدراسیون را مجبور کند که تیم ملی یک زمین تمرین 
خوب داشته باشد اما باز هم به لطف فشارهای او تیم ملی ایران حالا هواپیمای 
اختصاصی هم دارد. این تجهیزات همه و همه به فوتبال ایران با فشار کی روش 
اضافه شده؛ در حالی که اگر کل فوتبال ایران را زیر و رو کنید همچنان بهترین 
استادیوم ساخته شده همان استادیوم آزادی است و این نشان می دهد که اگر 

کی روش نبود از این تجهیزات برای تیم ملی هم خبری نبود.
تغییر نسل

او برای 7 سال مجبور بود که فهرست تیم ملی را جوان کند. با همین جمله 
می شود زحمات کی روش را بی ارزش جلوه داد اما حقیقت این است که کی روش 
در برهه مهمی روی نام های بزرگی خط کشید. حالا نظر او نظم بود یا دیسیپلین 
یا جوان گرایی اما جواد نکونام، علی کریمی، مهدی مهدوی کیا، مهدی رحمتی، 
آندو تیموریان، خسروحیدری، سیدجلال حسینی نام های بسیار بزرگی هستند 
که در زمان کی روش کنار گذشته شدند و بازیکنان جوان جایشان را گرفتند. 
کی روش در طول این هفت سال همیشه به تغییر نسل فکر کرده و بدون نگاه به 

نام ها انجامش داده؛ اتفاقی که در تاریخ فوتبال ایران بی سابقه بوده است.
هل دادن جوان ها به اروپا

بازی کردن بازیکنان فوتبال ایران در لیگ های درجه چندم اروپایی حتما تاثیر 
کی روش است. او بازیکنانی مانند جهانبخش را وقتی در لیگ ایران ستاره بودند، 

دعوت نمی کرد و وقتی حضور در اروپا را می پذیرفتند به تیم دعوت می کرد. یک 
حقیقت وجود دارد. پول برای ستاره های ایرانی در ایران و کشورهای عربی بسیار 
بیشتر از لیگ های درجه چندم اروپایی هست. در کنار این که فوتبال بازی کردن 

در ایران و کشورهای عربی بسیار راحت است.
بازیکنان برنامه های تمرینی سنگینی ندارند و راحت می توانند در کنار فوتبال 
بازی کردن به حاشیه ها برسند اما در اروپا از این خبرها نیست. تحمل این سختی 
و پول کم فقط برای رسیدن به پیراهن تیم ملی بوده چون کی روش ثابت کرده 

در این مسیر بازیکن به تیم ملی دعوت می کند.
حالا فوتبال ایران که بعد از علی دایی مهاجم نداشت و روزگاری مجبور شد 
سراغ قوچان نژاد برود انصاری فر و جهانبخش و آزمون را دارد و مجبور می شود که 

روی نام کاوه رضایی خط بکشد.
هدیه اعتماد به نفس به فوتبال

همان فوتبالی که در کارنامه اش شکست هایش 3-1 مقابل بحرین و قطر را 
داشت و گاهی اردن هم به زحمتش می انداخت؛ همان فوتبالی که در جام های  
جهانی خودش را باور نداشت و در سال 98 جلوی آلمان پیر گفته شده بود 
ساک هایشان را جمع کنند، حالا به اعتماد به نفسی رسیده که در گروه مرگ 
جام جهانی برخی انتظار صعود داشتند و بازیکنان در پایان بازی پرتغال به خاطر 
حذف گریه می کردند. به این فکت رکورد شکست نخوردن 5 ساله تیم ملی در 

بازی های رسمی مقابل تیم های آسیایی را اضافه کنید.
فکرش را بکنید! 5 سال است ایران به هیچ تیمی در آسیا در 90 دقیقه در بازی 
رسمی نباخته ) شکست مقابل عراق در ضربات پنالتی بود( خب پس آخرین 
شکست تیم ملی 5 سال قبل بوده و رسما دیگر کسی شکست ایران مقابل 
آسیایی ها را باور نمی کند. حالا می خواهد ژاپن باشد، کره جنوبی یا ازبکستان، 
چین قطر و بحرین و... این همان نتیجه گیری است که اعتماد به نفسی ویژه به 

تیم ملی هدیه کرده است.
تیم  ملی تاکتیک پذیر شده

»هر کاری بلدید انجام بدهید!« این تاکتیکی ترین جمله ای است که ویرا گفت 
و ایران را سال 98 به جام جهانی رساند. بازیکنان ایران بعدتر و زمان بلاژوویچ و 
برانکو با تاکتیک های فوتبال آشناتر شد اما همچنان وجود ستاره سبب می شد 

که فوتبال احساسی چربش پیدا کند.
حالا اما که از ستاره ها خبری نیست تیم کی روش بسیار تاکتیک پذیر است. 
خوب می داند که 90 دقیقه چه می خواهد و مهم تر از همه این که فوتبال ایران 
یاد گرفته که چطور گل نخورد. 9 کلین شیت از دفاع تیم ملی در 10 بازی 
نشان دهنده همین مساله است که در 7 سال جا افتاده. تیم ملی ایران در 9 بازی 
مقابل ازبکستان، کره جنوبی، سوریه، چین و قطر فقط 8 بار به دروازه اش شوت 
شده که این نشان می دهد بازیکنان تیم ملی چطور یاد گرفته اند به بازیکنان 

حریف در آسیا حتی موقعیت هم ندهند.
اولین دیتابیس ایرانی

کی روش در همه این سال ها یک فهرست 50 تا 100 نفره - در زمان های 
مختلف متغیر بوده است - از بازیکنان تیم ملی داشته است. بازیکنانی که نام شان 

به ترتیب آمادگی بدنی نوشته شده است.
فهرستی که قد و وزن و سن و همه مشخصات بازیکنان را به دقت ثبت کرده 
است و کی روش به وسیله این فهرست می داند  که اگر فلان بازیکن در فلان 
پست مصدوم شد کدام یکی را باید جایگزین کند. این اولین دیتابیس بازیکنان 
فوتبال ایران است که کی روش تهیه کرده و بسیار در روند آماده نگه داشتن تیم 

ملی و البته جوانگرایی به او کمک می کند.
ارزشمند شدن نیمکت ایران

از زمانی که کی روش روی نیمکت فوتبال ایران نشسته است، نیمکت تیم ملی 
ایران را ارزشمند کرده . البته استخدام هر مربی بزرگی چنین دستاوردی را به 
تیم ملی ایران هدیه می کرد اما به هر حال به لطف بزرگی نام کی روش بارها نام 

تیم ملی ایران مطرح شده است.
او اخیرا نامه ای علیه نایک تنظیم کرده که بزرگی نامش به رسانه ای شدن اتفاق 
منجر شده. کی روش قبل از این هم یک بار علیه تحریم ها و مصائبش برای تیم 

ملی صحبت کرده بود که بازخورد زیادی داشت.
اما کلا او چون کی روش است حرف هایش برد زیادی دارد و نام ایران را مدام در 
رسانه ها زنده نگه می دارد و مخصوصا وقتی که تیمی مثل منچستر بدون مربی 
می شود و از کی روش به عنوان نامزد مربیگری اش یاد می کنند. اگر به این مساله 
باور ندارید بازیکنانی مثل دژآگه و قوچان نژاد بارها در مصاحبه هایشان گفته اند که 

به خاطر اعتبار کی روش حضور در تیم ملی را پذیرفته اند.
بهترین نتایج تاریخ فوتبال ایران در جام جهانی

این آخرین دستاورد کی روش است که حسابی هم مورد هجمه قرار گرفته. 
ایران 4 امتیاز در جام جهانی به دست آورده است که این بیشترین امتیاز ایران در 
تاریخ جام های جهانی است. جالب این که ایران در 3 جام جهانی بدون کی روش 

5 امتیاز کسب کرده و در دو جام جهانی با کی روش هم 5 امتیاز.
تیم ملی ایران در جام جهانی 2018 به رتبه هجدهم رسید که در تاریخ 
بی سابقه بوده. ایران در این دوره به مرحله دوم صعود نکرد اما با امتیاز 4 هم 
تیمی مثل آرژانتین به مرحله بعد رسید و این از بدشانسی ایران بود که نتایج 

دیگر گروه به نفعش رقم نخورد. 
در کنار بهترین نتایج می توان به 30 دقیقه بازی مقابل اسپانیا و بازی نیمه دوم 
مقابل پرتغال اشاره کرد که ایران به دروازه حریف حمله می کرد و  فقط یک 

دفاع کننده نبود.
پ.ن.: این روزها به خاطر رفتار اشتباه کی روش و البته جو منفی عجیبی که 
علیه تیمش ایجاد شده، نوشتن در مورد اثرات مثبت او کار سختی است و احتمالا 
اتهامات زیادی را متوجه نویسنده خواهد کرد اما در مورد کی روش و فعالیتش 
برای فوتبال ایران فقط تاریخ می تواند قضاوت درستی بکند و فقط روزی که از 

ایران برود، مشخص می شود که فوتبال ایران چه چیزی را از دست داده است.

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت دوم ((
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای رحیم 
کاظمی فرزند عباسعلی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در تاریخ 
1397/05/10 ساعت 10 الی 11 در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم 
بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به 

فروش می رسد .
مشخصات ملک : 

1- موقعیت ملک : استان قم بخش کهک روستای بیدهند مجاور مرکز بهداشت 
2- مشخصات ثبتی : ندارد 

3- مشخصات عرصه و اعیان ملک : ملک مذکور قسمتی از یک خانه و باغ محصور 
بوده که بر اساس مدارک موجود به مساحت 350 مترمربع می باشد لکن بر اساس نظریه 
کارشناس مساحت آن برابر 400 مترمربع برآورد شده است و از سمت شمال و شرق و 
جنوب بوسیله دیوار ودرب محدور و در سمت غربی فاقد مرز مشخص با سایر قسمتها می 
باشد و نزدیک به نیمی از زمین دارای عارضه طبیعی و بصورت صخره ای بوده و چند اصله 

درخت در آن وجود دارد .
4- ارزش کل ملک : با توجه به بررسی بعمل آمده و با در نظر گرفتن عوامل موثر در 
ارزیابی شامل وضعیت و عوارض موجود برروی زمین و تحقیق از مطلعین محلی و ... 
قیمت هر مترمربع زمین برابر 1/500/000 ریال و بر اساس مساحت 400 مترمربع برابر 
۶00/000/000 ریال و ارزش دیوار کشی و درختهای موجود و ..... برابر 35/000/000 

ریال و جمعا برابر ۶35/000/000 ریال برآورد شده است .
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده 
با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد 
دهد واگذار می گردد . ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یکماه 

دریافت می گردد . این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد .
)م الف 16066(
منشی اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک



چهار شنبه -27 تیر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4604



5 علمیوسلامت

4مادهخوراکیدردسترسبرایدرمان"یبوست"
در این مطلب با 4 ماده خوراکی ساده و در دسترس برای درمان "یبوست" آشنا می شوید.

 یکی از بیماری های شایع در جوامع امروزی، یبوست مزاج یا همان خشکی مدفوع است، 
این بیماری هر چند تا زمانی که تبدیل به یک معضل نشود برای شخص بیمار چندان دردآور 
و آزاردهنده نیست اما از تعادل خارج شدن میزان و نحوه دفع مدفوع در بلند مدت می تواند 
آسیب های جدی به کل سیستم بدن وارد کند تا حدی که در طب سنتی، در کنار نزله به 

عنوان "ام الامراض" شناخته شده است.
"خاکشیر" یکی از داروهای مفرد برای نرم کردن دستگاه گوارش است؛ در منابع طب 
سنتی، طبیعت این دانه گیاهی، گرم در دوم و تر در اول ذکر شده اما اگر همراه با آب سرد 
نوشیده شود اثرات سردی و اگر همراه با آب گرم نوشیده شود یا در آب بجوشد، اثرات 
ملین بودن و گرما بخشی دارد. خاکشیر افزاینده قوای جنسی، اشتها آور، مقوی معده، هاضمه، 
نرم کننده صدا و بازکننده رنگ صورت است؛ مهمتر از همه این دانه گیاهی اگر در آب بجوشد 
از بین برنده سردی دستگاه گوارش است. افرادی که دچار یبوست هستند برای رفع یبوست 
خود می توانند یک تا دو قاشق غذاخوری خاک شیر را در یک لیوان آب به مدت دو تا سه 
دقیقه جوشانده و به صورت ناشتا همراه با مقداری عسل و روغن زیتون به عنوان یک ملین 
عام میل کنند. یکی دیگر از داروهای مفرده برای تلیین دستگاه گوارش، "انجیر" است؛ انجیر 
نیز در منابع طب سنتی به عنوان یک مسهل بی ضرر و یک ملین عام مورد اشاره قرار گرفته 
است که ضمن ایجاد نرمی در دستگاه گوارش و مدفوع، کاهنده حرارت اضافه بدن و از بین 
برنده تشنگی است. به خاطر داشته باشید که برای دریافت خاصیت تلیین از انجیر، بهتر آن 
است که یا از میوه تازه استفاده شود یا خشک شده آن را در آب برای چند ساعت خیس کرده 
و با شکم خالی و قبل از غذا میل کنید؛ نکته ای که باید به آن توجه داشته باشید این است که 

خوردن انجیر به صورت گفته شده می تواند چاق کننده بدن نیز باشد.
"روغن زیتون" نیز به عنوان یکی دیگر از ملین های عام می تواند به صورت گسترده مورد 
استفاده افراد قرار گیرد ضمن اینکه خاصیت چاق کنندگی انجیر را نیز ندارد و اگر دو تا سه 
قاشق غذاخوری از روغن زیتون را به شدت در آب جوش هم بزنید تا حدی که به صورت 
موقت با هم ترکیب شوند و سپس میل کنید اثر به مراتب قوی تری را به همراه خواهد داشت؛ 
خصوصا اگر به صورت ناشتا این کار انجام شود.  "روغن بادام شیرین" نیز یکی از ملین هایی 
است که به خوبی دستگاه گوارش را نرم و مدفوع را از خشکی خارج می کند اما دقت داشته 

باشید که اگر دچار پرخوابی و کمی حافظه هستید از خوردن این روغن خودداری کنید.

یک فوق تخصص غدد و متابولیسم :

عواملیکهباعثافزایشتعریقبدنمیشود
یک فوق تخصص غدد و متابولیسم درباره عوامل افزایش تعریق توضیحاتی را ارائه کرد.

محمدرضا مهاجری تهرانی در گفت و گو با آنا با توجه به گرمای هوا و افزایش فعالیت غدد 
تعریق در برخی افراد، گفت: فعالیت غدد تعریق یک مکانسیم دفاعی بدن است که موجب 
خنک شدن بدن می شود در واقع زمانیکه هوا گرم می شود دمای بدن به کمک فعالیت غدد 

تعریق کاهش می یابد.
وی افزود: اگر فردی بیش از اندازه دچار تعریق شود یعنی بیش از سایر افراد حاضر در یک 
فضا احساس گرما، گُرگرفتگی و تعریق شود باید مورد بررسی پزشک قرار گیرد زیرا؛ تعریق 
بیش از اندازه می تواند نشانه ابتلا به دیابت، یائسگی، افزایش فعالیت غدد سمپاتیک، پرکاری 

غدد هیپوفیز، پرکاری تیروئید و بیماری های خونی باشد.
این فوق تخصص غدد و متابولیسم یادآور شد: ابتلا به دیابت موجب افزایش فعالیت غدد 
تعریق در دست ها و کاهش میزان تعریق در پاها می شود که این امر در نهایت باعث خشکی 
پوست و بروز زخم پای دیابتی می شود بنابراین افراد که در معرض خطر ابتلا به دیابت هستند 

باید با افزایش میزان تعریق برای بررسی علت دقیق به پزشک مراجعه کنند.
مهاجری افزود: هم چنین خانم ها با نزدیک شدن دوران یائسگی دچار گُرگرفتگی و افزایش 
تعریق می شوند که این افراد نیز می توانند با مراجعه به پزشک و دریافت داروهای لازم این 

علامت را درمان کنند.
این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران یادآور شد: اگر افزایش فعالیت غدد 
تعریق در فردی بدون علت شناسایی شد متخصصان غدد بیمار را به متخصصان پوست  و مو 
ارجاع می دهند تا در نهایت اگر علتی برای آن شناسایی نشد بلاک یا مسدود کردن عصب 

سمپاتیک برای بیمار انجام شود.
وی درباره بوی بد تعریق در برخی افراد، خاطرنشان کرد: بوی بد تعریق نشانه بیماری نیست 

و افراد با استحمام روزانه و استفاده از خوش بو کننده ها می توانند این مساله را برطرف کنند.

درمانهایسادهبرایرفعقرمزیپوست
برای بسیاری از افراد پیش آمده است که در روزهای گرم، پوست شان قرمز رنگ، حساس 

و همراه با احساس خارش می شود. 
علت بروز مشکل: این ضایعه بیشتر در فصل تابستان رایج است اما در زمستان نیز ممکن 
است رخ دهد. علت این قرمزی و خارش، بسته شدن منافذ پوست بر اثر تعرق زیاد است. 
هنگامی که عرق به جای آنکه تبخیر شود درسطح پوست گیر می کند، پوست حساس و قرمز 

می شود. به همین دلیل این مشکل در نواحی گردن، شانه ها، زیر بغل و کمر رایج تر است.
عوامل تحریک کننده: پوشیدن لباس های زیاد و بسیار گرم در زمستان که باعث 
تبخیرنشدن عرق می شود عامل بروز این مشکل در زمستان است. پوشیدن لباس های نایلونی 
و گرم، استفاده از محصولات آرایشی چرب و ورزش های سنگینی که همگی باعث تعرق زیاد 
می شوند از دیگر عوامل تحریک کننده این عارضه اند. نوزادان بیشتر در معرض این مشکل  
هستند چرا که غده های تعریقی آنها هنوز کامل شکل نگرفته و احتمال بسته شدن منافذ 

پوست شان بیشتر است. به همین دلیل در پوشاندن لباس به نوزادان باید دقت زیادی کرد.
نشانه های رایج: قرمزی پوست، تاول های ریز و سوزش و خارش ناحیه ای پوست نشان 

از گرفتگی منافذ پوست دارد. با اینکه این مشکل چندان جدی نیست اما باید درمان شود.
درمان های ساده: جو پرک شده یا اوت میل: می توانید جو له شده و مخلوط شده با کمی 
آب را به صورت اسکراب بر ناحیه آسیب دیده بزنید. اوت میل از پوست لایه برداری می کند و 

برای برطرف کردن سوزش و خارش بسیار مؤثر است.
آرد نخودچی: 3-2 قاشق غذاخوری آرد نخودچی را با مقداری آب و گلاب ترکیب کنید تا 
خمیر شود و آن را به نواحی آسیب دیده بزنید. این ترکیب پوست را پاکسازی و آرام می کند.
جوش شیرین: 2 قاشق غذاخوری جوش شیرین را با مقداری آب ترکیب کنید تا محلولی 
رقیق به دست آید. یک دستمال را به این محلول آغشته کرده و به پوست بمالید. بگذارید 
محلول چند دقیقه روی پوست بماند. خاصیت ضد باکتریایی جوش شیرین مانع از ایجاد 

عفونت در پوست آسیب دیده می شود.
سیب زمینی: برش های یک سیب زمینی خام را روی پوست ملتهب گذاشته و برای 15-

10 دقیقه نگه دارید. این کار سوزش و خارش را کم کرده و پوست را نرم می کند.

چرادندانهازردمیشوند؟
عوامل مختلفی می توانند رنگ دندان های شما را تغییر دهند و آنها را زرد کنند. علل تغییر 

رنگ دندان به دو دسته اصلی تقسیم می شوند: لکه های بیرونی و لکه های ذاتی.
 سیگار کشیدن، نوشیدن قهوه و چای بدترین عوامل ایجاد زردی دندان ها هستند.

 قارچ و نیکوتین موجود در تنباکو مواد شیمیایی هستند که می توانند لکه های زرد رنگ 
بر روی سطح دندان ها، در افراد سیگاری ایجاد کنند.

 به عنوان یک قاعده کلی، هر غذا یا نوشیدنی که می تواند لباس ها را لکه دار کند، می تواند 
دندان ها را نیز لکه دار کند. بنابراین، غذاهای تیره و نوشیدنی ها، از جمله کولا، شکلات و 
سسهای تیره مانند سس سویا و… می توانند رنگ دندان ها را از بین ببرند. علاوه بر این، برخی 
از میوه ها و سبزیجات - مانند انگور، زغال اخته، گیلاس، چغندر و انار پتانسیل لکه دار کردن 
دندان ها را دارند. تانن، ترکیب تلخ موجود در چای، باعث رنگ آمیزی دندان ها می شود. 

فرم های مایع مکمل های آهن نیز می توانند دندان ها را لکه دار کنند.
لکه های ذاتی در داخل ساختار داخلی دندان رخ می دهد، که دنتین نامیده می شوند. 
داروهای متعدد می توانند لکه های ذاتی در دندان ها ایجاد کنند. کودکانی که آنتی بیوتیک 
هایی مثل تتراسیکلین یا داکسی سیکلین مصرف می کنند، دندان هایشان ممکن است به 
رنگ قهوه ای مایل به قرمز باشد. علاوه بر این، مینوسیکلین، داروی تتراسایکلین، داروهای 

ضد آکنه، دندان ها را لکه دار می کنند.
شیمی درمانی و همچنین پرتودرمانی سر و گردن می توانند منجر به لکه های ذاتی شوند. 
حتی برخی داروهای نسبتا شایع مانند آنتی هیستامین ها، داروهای فشار خون گاهی اوقات 

دندان ها را زرد می کنند.

تخصص طب ایرانی توصیه کرد

نوشیدنیهاییبرایپیشگیریازگرمازدگی
یک متخصص طب ایرانی با اشاره به فصل تابستان و افزایش احتمال گرمازدگی روش هایی 

را برای پیشگیری از بروز این اتفاق توضیه کرد.
نعمت الله مسعودی متخصص طب ایرانی در خصوص نوشیدنی های مفید برای پیشگیری 
از گرمازدگی در فصل تابستان توضیح داد: نوشیدن شربت سکنجبین منافع بسیاری دارد؛ 

یکی از خواص سکنجبین این است که اگر آن را با یخ بنوشیم، از حرارت معده می کاهد.
وی گفت: اگر سکنجبین را با ریشه و تخم کاسنی مخلوط کرده و کمی گلاب به آن اضافه 
کنند، نوشیدنی پر سود و شگفت آور می شود و می تواند کمک زیادی پیشگیری از گرمازدگی 
کند. مسعودی افزود: استفاده از خاکشیر یخ زده و شربت آب لیمو برای جلوگیری از گرمازدگی 
موثر است؛ بهتر است برای جلوگیری از اسهال و تأثیر خنکی، خاکشیر باید به شکل یخ زده یا 
همراه خرده یخ مصرف شود. این متخصص طب ایرانی توصیه کرد: با توجه به گرمی و آلودگی 
هوا، مصرف آب لیمو نیز به دلیل داشتن ویتامین C که دارای خاصیت ضدعفونی کننده است، 

توصیه می شود و نیاز است هر دو روز یک بار، یک عدد لیمو در آب مصرفی استفاده شود.
وی با بیان اینکه هندوانه یک میوه تابستانی لطیف، آبدار، خنک کننده، آرام بخش و مسکن 
التهابات درونی است که اصولا برای رفع عطش در اوج گرمای تابستان مصرف می شود گفت: 

طبیعت هندوانه سرد است و برای افراد گرم مزاج بسیار مطلوب است.

آب ریزش بینی می تواند معانی متعددی داشته باشد، از یک سرماخوردگی ساده 
یا حساسیت، تا مشکلات جدی تری همچون عفونت سینوس ها با چنین علامتی 
خود را نشان می دهد. در این مقاله چندین علت آب ریزش بینی کودکان را بررسی 

می کنیم.
 اگر احساس می کنید کودک شما هم دائماً دچار آب ریزش بینی می شود، بدانید 
تنها نیستید. آبریزش بینی یکی از رایج ترین علائم بیماری در کودکان است؛ اما 

بسیاری از والدین علت ریشه ای آن را نمی دانند یا از علت آن مطمئن نیستند.
آب ریزش بینی می تواند معانی متعددی داشته باشد، از یک سرماخوردگی ساده 
یا حساسیت، تا مشکلات جدی تری همچون عفونت سینوس ها با چنین علامتی 
خود را نشان می دهد. در این مقاله چندین علت آب ریزش بینی کودکان را بررسی 

می کنیم.
*حساسیت ها

آب ریزش به دلیل حساسیت یا رینیت آلرژیک یا التهاب مخاط بینی یا تب یونجه یا 
زکام از روی حساسیت، دلیل رایج آب ریزش بینی در کودکان است.

علائم حساسیت معمولاً شامل، آبریزش بینی با ترشحاتی شفاف، فین فین کردن 
بینی، گرفتگی بینی، عطسه، بینی خارش دار، چشم های قرمز، اشک ریختن و خارش 
است. اگر میزان حساسیت بیشتر شده یا مدت زمان ابتلا افزایش یابد، ممکن است 
علامت هایی همچون گلودرد، سردرد و سرفه هم به آن افزوده شود. این امکان نیز 
وجود دارد مشکل حساسیت کودک بر روند خواب وی اثر بگذارد و به زودرنجی و کج 
خلقی در طول روز منجر شود. از آنجا که اغلب، علائم حساسیت با عفونت سینوس ها 
یا سرماخوردگی اشتباه گرفته می شود بسیاری از والدین باور نمی کنند که حساسیت 

فرزندشان تا این اندازه ممکن است شدید شود.
علاوه بر این علائم، کودکان مبتلا به حساسیت، اغلب حلقه سیاهی زیر چشمانشان 
دارند )سایه های آلرژیک( و همچنین ممکن است خط چروکی بر روی بینی و نزدیک 
به نوک بینی پیدا کنند که در اثر خاراندن بینی و بالا دادن بینی با دست در روی 
بینی شان ایجاد می شود. اگر کودکی مبتلا به آسم هم باشد، حساسیت های کنترل 
نشده ممکن است علائم آسم را نیز تشدید کند که شامل سرفه، احساس خفگی یا 
تنگی نفس می شود.  باید در نظر گرفت که کودکان مبتلا به حساسیت های بدون 
عارضه ممکن است اصلًا تب نکنند یا چرک زرد رنگ یا سبز رنگ نیز از بینی شان 

خارج نشود. پس همیشه حساسیت با چنین علامتی همراه نیست.
*عفونت ها

اگرچه بیشتر والدین به محض مواجهه با آبریزش بینی کودکانشان به حساسیت 
وی فکر می کنند؛ اما حقیقت آن است که آب ریزش بینی، بیش از آنکه علامت 
حساسیت باشد، عارضه ای در پی ابتلا به عفونت است، به خصوص در کودکان و 
نوزادان. بیشتر این کودکان، به عفونت دستگاه تنفسی فوقانی از نوع ویروسی یا 
سرماخوردگی معمولی مبتلا هستند. علائم این بیماری ها، شامل آب ریزش بینی با 
ترشحات بینی شفاف یا سفت، به رنگ زرد یا سبز، احتقان، سرفه، گلودرد، سردرد، یا 

تب با درجه اندک که ممکن است تا 102 درجه فارنهایت افزایش یابد.

زمانی که علائم سرماخوردگی بیش از ده روز ادامه یابد، یا جدی تر شود مثلًا سه یا 
چهار روز تبی با درجه 102 درجه فارنهایت داشته باشد، احتمال عفونت سینوس ها 
بیشتر می شود که درمان آن با مصرف آنتی بیوتیک امکان پذیر است. در نظر بگیرید 
که فقط به دلیل اینکه کودک شما آبریزش بینی با ترشحات سبز رنگ دارد به معنای 

ابتلای وی به عفونت سینوس ها نیست.
آب ریزش بینی ممکن است علامت ابتلا به سرماخوردگی باشد. معمولاً علامت های 

سرماخوردگی شدیدتر از زکام است مثلًا تب زیاد، بدن درد و خستگی.
*سایر دلایل آب ریزش بینی

اگرچه بیشتر کودکان مبتلا به آب ریزش بینی، یا حساسیت دارند یا عفونت اما 
دلایل دیگری نیز برای این چنین مشکلی وجود دارد.

یکی از این دلایل سپتوم جدا شده است؛ این حالت، زمانی اتفاق می افتد که 
غضروف بین بینی ها به درستی نازک نشده و بینی ها را نامتقارن کرده است. 

پولیپ بینی ناشی از رشد غشاهای مخاطی التهابی در سینوس ها و راه بینی است، 
این هم یکی دیگر از علت های آبریزش بینی محسوب می شود. 

دیگر علت آب ریزش بینی کودکان، التهاب بینی واسموتور است. این عارضه ممکن 
است در مواجهه با دود، عطر، غذاها یا تغییرات دمایی و رطوبت ایجاد شود؛ در التهاب 
مدیکامنتوزا، آب ریزش بینی در اثر استفاده بلندمدت از ضداحتقان های موضعی 

بینی به وجود می آید. 
*جلوگیری از آب ریزش بینی

برای ممانعت از آب ریزش بینی، توصیه می کنیم درمانی را در پیش بگیرید که 
مشکل ریشه ای و دلیل اصلی را از بین ببرد چه این مشکل حساسیت باشد و چه 
عفونت. درمان هایی که هدفشان از بین بردن آب ریزش باشد نیز در کنار درمان 

مشکل اصلی می تواند کودک را از حالت گرفتگی بینی و تنگی نفس رهایی بخشد.
درمان هایی که اغلب برای توقف آبریزش بینی به کار می روند شامل مصرف 
ضداحتقان های موضعی یا دهانی می شود که در باز کردن بینی کودک کاربرد دارند. 
توصیه می شود که از ضد احتقان های موضعی برای کودکان زیر دوازده سال استفاده 

نشود و برای نوجوانان برای فقط چند روز استفاده شود.
شستشوی بینی نیز از عوارض آن می کاهد و مانع ابتلا به عفونت سینوس ها 
می شود. باید در نظر گرفت که آنتی هیستامین ها کودک را خواب آلود می کند و فقط 

پس از مشورت با پزشک و تنها با تجویز وی از این دارو استفاده کنید.
اسپری های بینی آنتی هیستامین )مانند آستلین( می توانند آب ریزش بینی و تنگی 
نفس و عطسه ناشی از مواد حساسیت زا را کاهش دهند؛ اما اگر این دارو اثر نکند و 
کودک شما دچار عفونت سینوس ها شده باشد باید برای استفاده از آنتی بیوتیک به 
پزشک مراجعه کنید. به یاد داشته باشید که متخصصان درباره مصرف یا عدم مصرف 
شربت های سرماخوردگی و ضد سرفه توسط کودکان زیر دوازده سال و عوارض 
مصرف چنین محصولاتی مطمئن نیستند. هشدارهای جدیدی درباره مصرف این 
شربت ها در محافل علمی مطرح شده است؛ لذا برخی از پزشکان معتقدند بهتر است 

این داروها برای کودکان کمتر از شش سال استفاده نشود.

وقتی دنیا دور سرتان می چرخد

9دلیلبروزسرگیجه
سرگیجه یکی از بدترین احساساتی است که می توانیم تجربه کنیم. دلایل متفاوتی 
برای ایجاد آن وجود دارد؛ میگرن، قند خون پایین، کم آبی، عفونت گوش، کمخونی، 

آلرژی، فشار خون پایین و ... 
دلایل سرگیجه می تواند جزئی یا جدی باشد. موارد زیر 9 دلیل بالقوه برای بروز 

سرگیجه هستند.
*میگرن

توجه داشته باشید که سرگیجه گاهی ناشی از عوامل جدی تری مانند میگرن، عفونت 
یا سکته مغزی است.
*قند خون پایین

چه دیابتی باشید و چه نباشید افت قند خون می تواند باعث لرزش و سرگیجه شود. 
برای بهبود این حالت باید فوراً با مصرف یک میان وعده شیرین قند خون خود را 

افزایش دهید.
*کم آبی

کم آبی بدن از عوامل ایجاد سرگیجه است. حتی کمترین میزان از دست دادن 
مایعات به ویژه بر اثر تعریق در فصول گرم می تواند به بروز سرگیجه منجر شود. به خاطر 

داشته باشید که همیشه مایعات کافی مصرف کنید.
سرگیجه ناشی از فشار خون پایین، خود را هنگام تغییر وضعیت از حالت خوابیده به 

نشسته یا نشسته به ایستاده نشان می دهد
*عفونت گوش

عفونت گوش داخلی که بر اثر عواملی مانند عفونت سینوسی، سرماخوردگی، ویروس 
یا باکتری ایجاد می شود سرگیجه و مشکلات حالت تعادل را به دنبال دارد. بهتر است 

مشکل را با پزشک در میان بگذارید.
*داروها

گاهی سرگیجه از عوارض جانبی مصرف برخی داروهاست. اگر بعد از مصرف برخی 
داروها دچار سرگیجه شدید آن را با پزشک در میان بگذارید.

*کم خونی
یکی از شایع ترین علائم کمبود آهن سرگیجه است که به همراه علائم دیگری مانند 
خستگی و تند شدن ضربان قلب بروز می کند. در مورد راه های جبران کمبود آهن با 

پزشک مشورت کنید.
*آلرژی ها

وقتی عوامل حساسیت زا مانند گرده گل ها، گرد و غبار یا شوره حیوانات خانگی وارد 
بدن می شوند، می توانند انسداد یا التهاب گوش میانی و در پی آن سرگیجه را به دنبال 

داشته باشند.
*فشار خون پایین

سرگیجه ناشی از فشار خون پایین، خود را هنگام تغییر وضعیت از حالت خوابیده 
به نشسته یا نشسته به ایستاده نشان می دهد. فشار خون پایین جریان خون به مغز را 

کاهش می دهد و باعث ایجاد سرگیجه می شود.
*بیماری مِنِیر

اگر احساس پری گوش یا وزوز گوش را همراه با سرگیجه تجربه می کنید، مشکل 
شما احتمالاً بیماری منیر است. در این حالت، تشکیل مایعات زیاد در گوش ایجاد 

سرگیجه ای را که دوره های طولانی ادامه می یابد به دنبال دارد.

نکاتی درباره رایج ترین علامت بیماری در کودکان

دلایل آبریزش بینی در کودکان

دانشمندان یک سیم مغناطیسی توسعه داده اند که 
می تواند به پزشکان در تشخیص سرطان کمک کند.

به توسعه  دانشمندان "دانشگاه استنفورد" موفق 
یک سیم مغناطیسی شده اند که این سیم به پزشکان 
کمک می کند تا پیش از اینکه علایم سرطان در بیمار 

آشکار شود، آن را تشخیص دهند.
به گفته محققان این دستگاه از داخل سیاهرگ 
عبور می کند و با جذب سلول های تومور نادر و بدخیم 
می تواند از ظهور و پیشرفت این بیماری جلوگیری 

کند.
طول این سیم به اندازه انگشت کوچک یک فرد 
بالغ و ضخامت آن نیز به اندازه یک گیره کاغذ است. 
این دستگاه در شناسایی سرطان هایی مانند پانکراس، 
در  تنها  آن علایم  در  کلیه که  و سرطان  تخمدان 

مراحل بعد از بیماری سرطان ظاهر می شوند نیز بسیار 
موثر است. سلول هایی که تومور را جدا می کنند تا به 
طور آزادانه در جریان خون حرکت کنند، می توانند به 

عنوان نشانگرهای زیستی سرطان عمل کنند.
"سَم گمبیر")Sam Gambhir( استاد پرتوشناس 
دانشگاه استنفورد و نویسنده ارشد این مطالعه گفت: 
این سلول های تومور در حال گردش بسیار کوچک 
افراد،  از  ساده  خون  آزمایش  یک  انجام  با  هستند. 
پزشکان نمی توانند وجود این سلول های تومور در حال 
گردش را در لوله آزمایش تشخیص دهند زیرا این 
کار همانند پیدا کردن سوزن در انبار کاه است پس 
پزشکان به بیمار می گویند شما مشکلی ندارید و همه 

چیز خوب است.
محققان آزمایشات را بر روی خوک ها انجام دادند 

انسان ها  به  شبیه  آناتومیک  لحاظ  از  خوک ها  زیرا 
هستند. این سیم مغناطیسی موفق به شناسایی 10 

تا 80 برابری سلول های تومور شد.
سیم در یک سیاهرگ در نزدیکی گوش خوک که 
نسبتا مشابه با بازوی انسان است، قرار داده شد و پس 
از آن برداشته شد و سلول ها مورد تجزیه و تحلیل 
قرار گرفتند. سلول های توموری در حال گردش، با 
نانوذرات حاوی یک پادتن که روی آنها قرار می گیرند 
مغناطیسی می شوند. طبق گزارش ها این روش جدید 
از آزمایش های روزمره است که  تا 80 برابر موثرتر 

پزشکان از آن استفاده می کنند.
  بنابراین محققان امیدوارند تا این رویکرد به آنها در 
تشخیص کمک کند و بینش آنها را نسبت به وجود 

سلول های تومور در حال رشد نادر ارتقا دهد.

محققان دانشگاه بین المللی امام خمینی )ره( قزوین در فاز آزمایشگاهی نانو 
ذرات نقره را با استفاده از گیاه مرزه کشت شده در محیط شور استخراج کردند 
که به گفته آنها نانو ذرات سنتز شده از اندازه و شکل ظاهری مطلوبی برخوردار 

بوده و در نتیجه بر افزایش کارایی این ذرات موثر بوده  است.
یکی از راه های مقابله با بیماری ها، استفاده از ذرات با خاصیت ضدباکتریایی 
در محل های مساعد برای رشد آنها از جمله انواع مواد غذایی، بسته بندی مواد 

دارویی و محیط های بیمارستانی است.
با توجه به سازوکار عملکرد این ذرات، کاهش اندازه تا مقیاس نانو کارایی آنها را 
با افزایش چشمگیر مواجه می کند. بر این اساس محققان دانشگاه بین المللی امام 
خمینی در بخشی از مطالعات خود اقدام به بررسی تاثیر شوری محیط کشت 
گیاه مرزه بر روی مقدار و کیفیت نانو ذرات نقره استخراج شده از این گیاه کردند.
ایمان رسایی، محقق طرح خاطرنشان کرد: سنتز سبز نانوذرات به  عنوان یک 

روش مقرون  به  صرفه جهت سنتز این ذرات و عدم کنترل بر خواص ظاهری نانو 
ذرات از جمله اندازه و شکل آنها یکی از جمله چالش های موجود در روش های 
تولید نانو ذرات است.وی افزود: بر این اساس در بخشی از این تحقیق از گیاه 
مرزه به  عنوان یک منبع جهت استخراج نانو ذرات نقره استفاده شد. از آنجایی که 
شکل و اندازه  نانو ذرات تأثیر زیادی بر کارایی آنها دارد، در این طرح سعی شد 
تا با تغییر میزان شوری محیط رشد گیاه در قالب یک طرح آزمایشی، شکل و 
اندازه نانو ذرات به مقادیر بهینه نزدیک شود.رسایی ادامه داد:  عدم استفاده از مواد 
شیمیایی در فرایند سنتز نانو ذرات نقره موجب کاهش آلودگی زیست  محیطی 

و همچنین کاهش هزینه  فرایند شده است.
به گفته این محقق، نانو ذرات به دست آمده در فرایند سنتز، اندازه  به مراتب 
کوچکتری در مقایسه با نانو ذرات سنتز شده در حین فرایندهای شیمیایی 
داشته اند. این موضوع موجب شد تا نانو ذرات، سطح بیشتری را جهت اتصال به 

باکتری و مختل کردن عملکرد زیستی آنها در اختیار قرار دهند.
رسایی با بیان اینکه در این طرح نانو ذرات نقره با در نظر گرفتن تغییر میزان 
غلظت نمک در محیط رشد )تیمار( از گیاه مرزه استخراج شد، خاطر نشان کرد: 
نانوذرات سنتز شده با آزمون های مختلف مشخصه یابی، مورد ارزیابی قرار گرفتند 
و پس از آن عملکرد ضد باکتریایی نانو ذرات سنتز شده بر روی باکتری های گرم 
 Bacillus subtilis ،)اشریشیا کلی ) Escherichia coli منفی و مثبت شامل
)باسیلوس سوبتیلیس( و Bacillus vallismortis )باسیلوس والیسمورتیس( 
بررسی شد.مجری طرح با اشاره به نتایج به دست آمده از این تحقیق گفت: نتایج 
آزمون های مربوط به سنجش کارایی ضد باکتری نانو ذرات حاکی از آن است 
که نانو ذرات استخراج شده از گیاه مرزه ای که در تیمار حاوی 150 میکرومولار 

نمک طعام رشد کرده، کوچکترین اندازه و بیشترین کارایی را داشته اند.

پژوهشگران دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق به 
ساخت دستگاه تست ایمپلنت زانو شدند که قادر 

است عمر مفید ایمپلنت را مورد ارزیابی قرار دهد.
تست  دستگاه   « طرح  مجری  عیدیون  بهزاد 
ایمپلنت زانو « گفت: ایمپلنت هایی که در کشور 
داخل وجود  در  آنها  امکان تست  ساخته می شد 
نداشت و تست های مربوط به آن در کشورهایی 

چون آلمان انجام می شد.
وی با بیان اینکه بر اساس استاندارد ایزو، در تست 
ایمپلنت زانو، چهار حرکت در نظر گرفته می شود، 
زانو  اصلی  حرکت  شبیه سازی  کرد:  نشان  خاطر 
هنگام خم و راست شدن، چرخش اندک زانو، عقب 
و جلو شدن میلی متری استخوان های زانو و فشار 
زمین به زانو و زانو به زمین از جمله شاخص های 

تست ایمپلنت زانو است.
تحقیقاتی  طرح  این  در  کرد:  اضافه  عیدیون 

توانستیم دو مولفه اصلی این استاندارد که شامل 
»شبیه سازی حرکت اصلی زانو هنگام خم و راست 

شدن« و »فشار زمین به زانو و زانو به زمین« می شود 
را پیاده کنیم و برای دو مولفه دیگر فضای لازم را 
در نظر گرفته ولی به دلیل هزینه بالای آن تصمیم 
گرفته است که آن دو حرکت را فعلا به دستگاه 

اضافه نکنیم.
ایزو  استاندارد  اساس  بر  گفت:  طرح  مجری 
14243 باید برای هر گام یک ثانیه لحاظ شود و 
از هر ایمپلنت 5 میلیون بار تست گرفته شود به 
این معنی که ایمپلنت باید 5 میلیون گام بردارد تا 
مشخص شود ساییدگی ایمپلنت در چه مدت زمانی 

صورت می گیرد.
وی با تاکید بر اینکه این دستگاه مراحل ثبت 
اختراع و تجاری سازی را طی  می کند، یادآور شد: 
با استفاده از این دستگاه امکان انجام تست سایش 
بر روی ایمپلنت زانو و تخمین عمر مفید ایمپلنت 

فراهم شده است.

تشخیصدقیقسرطانبایکسیممغناطیسی

دستگاهتستایمپلنتزانوساختهشد

آدیداسفقطازپلاستیکبازیافتیکتانی
تولیدخواهدکرد

شرکت پوشاک آلمانی "آدیداس")Adidas( اعلام کرده است که تا سال 2024 تمام 
کفش های خود را تنها با استفاده از پلاستیک های بازیافتی تولید خواهد کرد.

شرکت پوشاک آدیداس قصد دارد تا استفاده از پلاستیک های بازیافتی را به مراتب در 
تولیدات شرکتش گسترش دهد.

آدیداس اعلام کرده است که تا سال 2024 فقط از پلی استرهای بازیافت شده در کفش 
و لباس خود استفاده خواهد کرد.

"اریک لیدکه")Eric Liedtke( یکی از اعضای اجرایی هیات مدیره آدیداس گفت: این 
یک تحول بزرگ در تولید پوشاک محسوب می شود.

البته آدیداس تنها شرکتی نیست که این طرح را انجام خواهد داد بلکه  "استلا 
مک کارتنی")Stella McCartney( طراح مد و فعال حقوق حیوانات نیز عهد بسته است 

که تا سال 2020 از هیچ گونه نایلون استفاده نخواهد کرد.

طرحاولیهتاکسیهواییلوکسراببینید

 یک شرکت سازنده خودروهای لوکس طرح اولیه ای از تاکسی هوایی الکتریکی 
هیبریدی منتشر کرده است. این تاکسی هوایی می تواند به طور عمودی از زمین بلند 

شود و فرود آید.
 شرکت آستون مارتین نیز تصمیم دارد تاکسی پرنده خود را بسازد. این شرکت انگلیسی 
طرحی نوآورانه به نام Volante Vision   را در نمایشگاه هوایی Farnborough رونمایی 
کرد.  طرح اولیهVolante Vision ، متعلق به یک وسیله نقلیه هوایی هیبریدی الکتریکی 
است که می تواند به طور عمودی از زمین بلند شود و فرود آید.  این طرح در حقیقت 
 Volante Vision .یک پهپاد عظیم است که برای جابه جایی مسافران ساخته شده است
ظرفیت سه نفر را دارد. البته جزییات فنی طرح هنوز منتشر نشده است. هنوز مشخص 
نیست سوخت وسیله نقلیه چیست و با چه سرعتی می تواند پرواز کند. اما به گفته شرکت، 
این وسیله نقلیه هوایی مجهز به فناوری خودران است. همچنین به گفته آستون مارتین  
یک نمایشگر که بالای سر نصب می شود جایگزین ابزارهای مختلف می شود. همچنین 
اطلاعات مهم برای مسافران نمایش داده می شود. در تاکسی هوایی آستون مارتین مانند 
خودروهای زمینی آن به استایل و لوکس بودن طرح توجه شده است. این طرح با الهام از 

خودروهایی مانندVantage ،DB11 و خودروی آتی Valkyrie ارائه شده است.

پهپادودافونرکوردسرعترادرگینسشکست
 در جریان برگزاری بیست و پنجمین فستیوال سرعت گود وود در انگلیس پهپاد 
تولید شده توسط شرکت ودافون با رکوردشکنی بی سابقه توانست نام خود را در فهرست 

رکوردهای گینس ثبت کند.
این پهپاد که XBlades نام دارد، موفق شد با سرعت 240 کیلومتر در ساعت پرواز کند 
و عنوان سریع ترین پرنده بدون سرنشین کنترل از راه دور را که دارای موتورهای پره ای 

است به خود اختصاص دهد.
هدایت این پهپاد در جریان برگزاری رقابت یادشده بر عهده لوک لنیستر بود که در زمینه 

به حرکت درآوردن انواع پهپاد شهرت زیادی دارد.
شرکت ودافون که شهرت خود را مدیون ارائه خدمات مخابراتی و تلفن همراه است، از 
مدتی قبل در زمینه تولید انواع پهپاد نیز سرمایه گذاری کرده و قصد دارد در آینده نزدیک 
یک شبکه اینترنت اشیا نیز ایجاد کند که برای مدیریت وسایل و ابزار قابل اتصال به اینترنت 

در نقاط مختلف جهان به کار گرفته خواهدشد.
آن شیهان از مدیران ارشد شرکت ودافون در این مورد گفته است: ثبت رکورد به پرواز 
درآوردن سریع ترین پهپاد جهان به ما نشان می دهد که راه اندازی شبکه های نسل پنجم 
تلفن همراه دسترسی به اطلاعات را با چه سرعتی ممکن می کند. این فناوری می تواند در 

آینده کاربردهای جدید و هیجان انگیزی پیدا کند.

تولیدنانوذراتباکیفیتبالاازگیاهمرزه
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دکتر سقائیان نژاد در مراسم افتتاح پروژه های منطقه یک قم :

تمام وعده های مدیریت شهری محقق خواهد شد 

با برنامه ریزی و  با تاکید بر اینکه تمام وعده های مدیریت شهری  شهردار قم  
پیش بینی محقق خواهد شد گفت: شهرداری با خودباوری پروژه های عمرانی را پیش 

می برد.
دکتر سقائیان نژاد روز  دوشنبه  در مراسم افتتاح 28 پروژه  عمرانی، خدماتی، ترافیکی 
و فضای سبز در منطقه یک قم  با اعتباری بالغ بر۶0 میلیارد تومان  که با حضور احمد 
امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، سیدمهدی صادقی 
استاندار، دکتر سقائیان نژاد شهردار، عبدالله جلالی رئیس شورای شهر و مدیران و 

مسئولان استان در مسجد چهارمردان برگزار شد.
با اشاره به افتتاح پروژه های عمران شهری همزمان با دهه کرامت، اظهار کرد: کرامت 

و فرهنگ رضوی باید در زندگی تمام ما جاری شود.
شهردار قم با بیان اینکه امروز دشمن ناکارآمدی نظام اسلامی و ناامیدی مردم را 
هدف گرفته است، گفت: ما تاکید داریم که ثابت کنیم اینطور نیست؛ بودجه سال 
گذشته شهرداری بیش از 2 هزار و 200 میلیارد تومان بسته شد در حالی که بودجه 
سال 94 شهرداری کمتر از هزار میلیارد تومان بود و ما به منتقدان تاکید کردیم که 
در نظام اسلامی تحریم و بن بست نداریم و هرچه در توان داریم باید به کار ببندیم تا 

به مردم خدمت کنیم.
سقائیان نژاد با تاکید بر اینکه خادمان مدیریت شهری سر سوزنی کارهای عمرانی، 
خدماتی، فرهنگی و توسعه ای خود را کم نکرده اند، تصریح کرد: ما با اعتماد، اعتقاد و 

خداباوری در حال کار و تلاش برای شهروندان هستیم.
وی اضافه کرد: اتفاقات جدیدی که در شهر می افتد امیدی جدید برای شهروندان 
است؛ ما در این شرایط احساس تحریم و فشار نمی کنیم و طبق برنامه جلو می رویم.

شهردار قم با تاکید بر اینکه پیام دهه کرامت صبر و شکیبایی و توکل و توسل است، 
گفت: دشمنان نظام از این مسائل غافل هستند و این ها در محاسباتشان نیست که 
این مساجد و حرم اهل بیت)ع( را ببینند و نمی فهمند که اگر قرار باشد اتفاقی بیافتد 

همه به میدان آمده و پای انقلاب خواهند ایستاد.
سقائیان نژاد گفت: زهی خیال باطل برای آنهایی که نشسته اند تا انسجام ما بر هم 
بخورد؛ نمایندگان مجلس، استاندار و مسئولان استان و علما و مراجع تقلید و حوزه 
همه دست در دست هم دارند تا هدف رشد و توسعه قم را محقق سازند؛ هر کاری در 
قم انجام می شود تحت عنایت امام زمان)عج( و حضرت معصومه)س( و وحدت کلمه 

ارگان ها و نهادهای استان است.
*200 پروژه در ایام دهه کرامت افتتاح می شود 

وی با تاکید بر اینکه 200 پروژه در ایام دهه کرامت افتتاح می شود، اظهار کرد: روز 
گذشته پروژه های خدمات شهری با اعتبار بیش از 110 میلیارد تومان به بهره برداری 
رسید؛ نزدیک به 400 میلیارد تومان برای آماده سازی پروژه های این دهه هزینه 

شده است.
شهردار قم با تاکید بر اینکه در منطقه یک چند پروژه مهم در جریان است، گفت: 
یکی از پروژه ها فاز پنجم بلوار عماریاسر است که 80 میلیارد تومان بودجه برای آن 

تصویب شده و قرار است به صورت مشترک بین مناطق یک و هفت اجرایی شود.
سقائیان نژاد اضافه کرد: خیابان شهیدان برقعی در ادامه بلوار سمیه نیز در دستور کار 
شهرداری است که 10 میلیارد تومان بودجه برای آن اختصاص یافته تا به سرانجام 

برسد.
وی با اشاره به اجرای نهضت آسفالت معابر در شهر قم، گفت: سال گذشته 300 
هزار تن آسفالت در معابر توزیع شد در حالی که در تهران حدود 305 هزار تن 
توزیع آسفالت صورت گرفت و در سال 97 نیز بیش از این میزان توزیع آسفالت 

انجام می گیرد.
شهردار قم با تاکید بر اینکه تمام وعده های مدیریت شهری با برنامه ریزی و پیش بینی 
محقق خواهد شد، افزود: تمام تلاش ما بر این است که شهروندان رضایت داشته باشند 
و افتخار ما این است که برای شهروندان کار می کنیم؛ حمایت هایی که در سطح شهر 
صورت می گیرد با همین نیت است و امیدواریم همه دست در دست هم داده تا بتوانیم 

رضایت خدا را به دست آوریم.
استاندار قم:

خدمات شهرداری برای رفع مشکلات شهر قم قابل تقدیر است
استاندار قم  نیز در این مراسم  ،مدیریت مطلوب شهرداری برای رفع مشکلات و 

کمبودهای شهر قم را مورد تاکید قرار داد.
سیدمهدی صادقی در آیین افتتاح و بهره برداری از پروژه های منطقه یک شهرداری 
قم که در مسجد چهارمردان برگزار شد، با بیان اینکه با اتحاد و همدلی انقلاب اسلامی 
پیروز شده است، اظهار کرد: با امید و همدلی و همکاری به کوری چشم دشمنان و 
با تدبیر علیه توطئه های دشمن که با تمام توان و تجربیات به دنبال فشار بر مردم ما 

هستند تا نظام را دچار فروپاشی کنند بر مشکلات فائق خواهیم آمد.
استاندار قم با بیان اینکه تحت رهبری مقام معظم رهبری و همدلی توطئه دشمنان 
خنثی خواهد شد، گفت: با تدبیر رهبری شاهد شکل گیری هماهنگی گسترده ای در 

کشور برای پیروزی بر توطئه های دشمن هستیم.
صادقی با تقدیر از خدمات و تلاش های شهرداری برای رفع مشکلات شهر قم، 
گفت: مدیران شهرداری با مدیریت خوب به مشکلات و کمبودهای شهر می پردازند و 

شاهدیم که اقدامات گسترده ای در شهر شکل گرفته است.
وی اذعان کرد: مدیران شهری تلاش دارند که هرچه که می توانند بیشتر کار انجام 

دهند و مزاحمت کمتری برای مردم شهر ایجاد شود.
نماینده مردم قم تاکید کرد

لزوم تلاش مدیریت شهری برای رفع محرومیت های مناطق اصیل قم
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم  بر لزوم تلاش 

مدیریت شهری برای رفع محرومیت های مناطق اصیل قم تاکید کرد.
احمد امیرآبادی فراهانی با تقدیر از تلاش های مجموعه مدیریت شهری برای رشد و 
توسعه شهر قم، اظهار کرد: منطقه چهارمردان و آذر جزو مناطق اصیل قم هستند و از 
نظر امکانات رفاهی از مناطق غیربرخوردار هستند و تلاش ها باید برای رفع مشکلات 

مردم این منطقه باید بیشتر شود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر توسعه بوستان ها و فضای 
سبز در مناطق محروم و اصیل شهر، تصریح کرد: انقلاب اسلامی از منطقه چهارمردان 
آغاز شده و باید تلاش شود مشکلات کمتر شده و امکانات بیشتری به مردم اختصاص 
یابد. امیرآبادی بیان کرد: ما در مجلس تمام تلاش خود را به کار خواهیم بست تا 
پشتیبان مدیران شهر باشیم تا بتوانند برنامه هایی که برای شهر دارند با شرایط بهتری 

به سرانجام برسانند.
 شهردار منطقه یک قم:

باغات منطقه یک به بوستان شهری تبدیل می شود
شهردار منطقه یک قم نیز در این مراسم   با اشاره به تملک باغات برای تبدیل به 
بوستان شهری، گفت: تملک باغات گلزار و اشراقی در این زمینه در دستور کار است.

مهدی اصفهانیان مقدم اظهار کرد: در مجموعه مدیریت شهری هرجا توفیقی نصیب 
مدیریت شهری شده مرهون همکاری و مساعدت مردم بوده و در این راستا مردم 

منطقه چهارمردان همراه مدیریت شهری بوده اند.
شهردار منطقه یک قم با اشاره به تلاش مدیریت شهری برای رفع محرومیت ها از 
مناطق مختلف شهر قم، تصریح کرد: در این راستا با اعتباری بالغ بر 250 میلیارد 
تومان با تعریف بیش از 100 کدپروژه برنامه های خوبی در راستای عمران و آبادانی 

منطقه در دستور کار قرار داده ایم.
اصفهانیان مقدم به اجرای پروژه 55 متری حکیم در منطقه اشاره کرد و افزود: این 
پروژه به طول 1.5 کیلومتر در سال 9۶ آغاز شده و کلیه اقدامات مرتبط با آن انجام 
شده و در اختیار مردم قرار گرفته است. وی به احداث فاز سوم بلوار شهید روحانی 
اشاره کرد و افزود: احداث بلوار تعاون، بلوار محتشم کاشانی، بلوار شهید ابراهیمی و... 

نیز صورت گرفته و پروژه ها به بهره برداری رسیده است.
شهردار منطقه یک قم از توزیع بیش از 35 هزار تن آسفالت در منطقه یک خبر داد 
و گفت: بیش از 10 هزار مترمربع پیاده روسازی، جدولگذاری، اصلاح هندسی معابر و 

بوستان سازی از دیگر اقدامات شهرداری منطقه بوده است.
اصفهانیان مقدم اذعان کرد: با توجه به وسعت منطقه که بالغ بر هزار و 450 هکتار 
است و سرانه جمعیتی 220 هزار نفر محدودیت هایی در حوزه سرانه های فضای سبز 
داشتیم که با توجه به تاکید شهردار و حمایت های اعضای شورای شهر منابع خوبی 

اختصاص یافت که بهبود سرانه ها را در منطقه شاهد هستیم.
وی اضافه کرد: 43 بوستان در سال 95 در منطقه داشتیم و سرانه ۶.5 مترمربع بود 
که با احداث 7 بوستان تعداد بوستان ها به ۶0 مورد و سرانه به 7.8 مترمربع افزایش 
یافت و در سال 97 نیز احداث هشت بوستان را در دستور کار داریم که امیدواریم با 

افتتاح آن سرانه را به 9.5 مترمربع افزایش دهیم.
شهردار منطقه یک قم با تاکید بر کاشت بیش از 35 هزار اصله نهار و بیش از 100 
هزار گل و گلدان در منطقه یک، گفت: در حوزه تملکات برای احداث بوستان ها در 

اطراف مساجد اقدامات جدی انجام شده و سه بوستان در دستور کار قرار گرفت.
اصفهانیان مقدم با اشاره به تملک باغات برای تبدیل به بوستان شهری، بیان کرد: 

تملک باغات گلزار و اشراقی در دستور کار است.
وی از احداث مجموعه فرهنگی ورزشی در منطقه یک خبر داد و گفت: با اعتبار پنج 

میلیارد تومان این مجموعه تا پایان تابستان در اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت.
امام جماعت مسجد چهارمردان :

پروژه هایی که در شهر شروع شده به سرعت تکمیل شود
امام جماعت مسجد چهارمردان قم نیز در این مراسم  گفت: آنچه که مردم از 
مسئولان می خواهند این است که کارهایی که شروع شده به سرعت تکمیل شده و 

مردم نتیجه کارها را ببینند.
حجت الاسلام والمسلمین حسینی درطول دوران انقلاب کارهای زیادی برای مردم 
شده اما چون خرابی ها زیاد بوده شاید این کارها به چشم نیامده است ، با این وجود در 

قم آنطور که باید اقدام نشده چرا که این شهر پایتخت فرهنگی اسلام است.
امام جماعت مسجد چهارمردان قم گفت: آنچه که مردم از مسئولان می خواهند این 
است که کارهایی که شروع شده به سرعت تکمیل شده و مردم نتیجه کارها را ببینند.

حجت الاسلام والمسلمین حسینی با تاکید بر اینکه مردم مطالبه زیادی از مسئولان 
ندارند، خاطرنشان کرد: خیابان چهارمردان مرکز انقلاب بوده اما متناسب با این شان 

و جایگاه به این منطقه توجه نشده است.

اجتماعی6

مسئول بسیج سازندگی سپاه قم: 

2قرارگاهسازندگیقمبرایارائهخدماتبه
نیازمندانفعالشد

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه علی ابن ابیطالب)ع( قم گفت: در تابستان امسال 2 
قرارگاه سازندگی قم در داخل و خارج از محدوده این استان به فعالیت های محرومیت زدایی 

و خدمت رسانی به نیازمندان فعال شد. 
سرهنگ پاسدار علی دستوری در گفت و گو با ایرنا، بیان کرد: در همین راستا قرارگاه شهید 
زین الدین در استان کرمانشاه فعالیت می کند و قرارگاه شهید ابراهیم رشید در قم به انجام 

محرومیت زدایی و سازندگی می پردازد. 
وی با اشاره به تدارک برنامه های متنوع سازندگی توسط گروه های جهادی قم، گفت: در 
همین رابطه از ظرفیت 20 گروه جهادی برای حضور مستمر 45 روزه در منطقه استفاده 
خواهد شد و هر هفته حداقل 2 گروه جهادی در قرارگاه شهید زین الدین کرمانشاه مستقر 
می شوند تا اقدامات سازندگی و محرومیت زدایی در این استان و مناطق زلزله زده آن 

همچون روستاهای سرپل ذهاب با حضور نیروهای بسیجی دنبال گردد.
وی ادامه داد: این گروه های جهادی در ساخت 2 مسجد و یک هنرستان در روستاهای 

حادثه دیده از زلزله، مشارکت می کنند.
دستوری گفت: اردوهای جهادی خارج از استان، امسال به دلیل حادثه زلزله سال گذشته 
ای که در کرمانشاه روی داد و خسارت های زیادی را به زیرساخت های مورد نیاز مردم 

منطقه وارد کرد، در شهرها و روستاهای این استان انجام می شود.
زمین لرزه شدیدی شامگاه یکشنبه 21 آبان 9۶ با قدرت 7.3 درجه در مقیاس درونی 
زمین )ریشتر( استان های کرمانشاه، ایلام و کردستان و بخش های گسترده ای از غرب و 
شمال غرب کشور را لرزاند. در جریان این زلزله 12 هزار واحد مسکونی در استان کرمانشاه 
به کلی تخریب شد و بیش از 15هزار واحد دیگر نیز آسیب دید. وی همچنین بیان کرد: 
علاوه بر فعالیت های یادشده توسط قرارگاه سازندگی شهید زین الدین قم در کرمانشاه، 
برخی از گروه های جهادی استان نیز برای اجرای طرح های محرومیت زدایی به خوزستان 
و ایلام اعزام خواهند شد. وی در ادامه به فعالیت های قرارگاه سازندگی شهید ابراهیم رشید 
درداخل استان قم اشاره کرد و گفت: فعالیت های سازندگی و محرومیت زدایی این قرارگاه 
متمرکز بر بخش مرکزی و دهستان قمرود است و تا کنون حداقل 20 گروه جهادی برای 
فعالیت در این منطقه اعلام آمادگی کرده اند. قم دارای یک شهرستان به همین نام و پنج 
بخش مرکزی، جعفریه، سلفچگان، خلجستان و کهک است. مسئول سازمان بسیج سازندگی 
قم، گفت: این گروه های جهادی در روستاهای محروم و بخش های حاشیه ای شهر مستقر 
خواهند شد و در عرصه فعالیت های فنی و عمرانی، فرهنگی و اجتماعی، اقتصادی و تولیدی، 
بهداشت و درمان و همچنین تبلیغات دینی ، خدمت رسانی می کنند. وی با اشاره به این 
که هر گروه جهادی فعال درقم حداقل 20 عضو دارد، بیان کرد: همه اقشار بسیج استان و از 
جمله بسیج دانشجویی، طلاب، مهندسین، پزشکان و محلات در این برنامه ها حضور فعال 
خواهند داشت.  وی ادامه داد: فعالیت های جهادی توسط بسیج سازندگی با هدف پر کردن 
اوقات فراغت جوانان و کمک به محرومیت زدایی از مناطق مختلف استان و کشور با استفاده 

از نیروی جوان و متخصص جامعه، صورت می گیرد.

استاندار قم: 

برایبرندسازیفرشقمبایدتلاشبیشتریشود
استاندار قم تکمیل و بهره برداری از نمایشگاه فرش دستباف قم را نیازمند تخصیص 

اعتبارات ملی دانست و گفت: برای برندسازی فرش قم باید تلاش بیشتری شود.
سید مهدی صادقی در دیدار فرشته دست پاک رئیس مرکز ملی فرش ایران، طی سخنانی 
با بیان اینکه فرش ابریشم دستباف قم در سطح جهان شناخته شده است اظهار داشت: 
بایستی برای برندسازی فرش قم تلاش مضاعف صورت بگیرد. استاندار قم نمایشگاه فرش 
دستباف در حال ساخت قم را در راستای رونق صنعت فرش دستباف بسیار مؤثر دانست و با 
بیان اینکه مسئولان قم حمایت های لازم برای ساخت این نمایشگاه را داشته اند، محدودیت 
اعتبارات استانی را مورد توجه قرار داد و گفت: بایستی از اعتبارات ملی برای تکمیل این 
پروژه استفاده شود. نماینده عالی دولت در استان در بخش دیگری از سخنان خود ارائه 
تسهیلات کم بهره به تولیدکنندگان فرش دستباف را خواستار شد و افزود: حفظ اشتغال 
در این صنعت نیازمند حمایت دولت است. صادقی خرید مواد اولیه را از دیگر مشکلات 
تولیدکنندگان فرش دستباف دانست و تصریح کرد: تسهیل در ارائه ارز دولتی می تواند به 
حفظ این صنعت در شرایط جاری کشور کمک کند. استاندار قم همچنین خواستار ارائه 
تسهیلات به عرضه کنندگان فرش دستباف شد و گفت: مرکز ملی ایران بایستی با پرداخت 

هزینه های تبلیغاتی، افزایش استقبال از نمایشگاه های فرش دستباف را محقق نماید.

ریس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم :

نگاهمنطقهایدرشهرداریقمنسبتبه
پروژههاوجودندارد

ریس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم از پیگیری برای تملکات چهار پروژه مهم 
شهری برای کاهش ترافیک در قم خبر داد. گفت :نگاه منطقه ای در شهرداری قم نسبت 

به پروژه ها وجود ندارد و این پروژه هم متناسب با سه پروژه بزرگ دیگر پیگیری می شود.
مجید اخوان با اشاره به اهمیت پروژه فاز پنج عمار یاسر اظهار داشت: در سه ماه ابتدایی 
سال مرتب مراحل اجرای این پروژه را از شهرداری پیگیری کردیم و 80 میلیارد تومان اعتبار 
هم برای تملکات پروژه گذاشته شده است. وی با اشاره به وجود چهار پروژه کلیدی در قم که 
نیاز به تملک دارند افزود: فاز پنج عمار یاسر، پروژه سجادیه، ادامه بلوار جمهوری از میدان امام 
حسین)ع( به کمربندی امام علی)ع( و تقاطع سه سطحه امینی بیات این چهار پروژه هستند 
که نقش پررنگ ترافیکی در شهر ایفا خواهند کرد. این عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به آخرین پیگیری درباره این پروژه ها اظهار کرد: ظاهرا زمان بندی و برنامه ریزی لازم انجام 
شده است. وی با اشاره به تغییرات انجام شده در طرح پروژه فاز پنج عمار یاسر گفت: عرض 
مسیر که 55 متر بود به 45 متر کاهش یافت تا حجم تملکات کاهش پیدا کند. ابتدا فاز اول 
این پروژه از ابتدا تا امتداد کوچه بیگدلی پیگیری خواهد شد. اخوان ادامه داد: پروژه عمار 
یاسر طرحی  با چند دهه پیشینه است که در بودجه سال جاری مورد تأکید ویژه از سوی 
شورای شهر قم قرار گرفته. شهردار قم ابتدای سال این پروژه را به دلیل حجم تملکات و نوع 
آن به باتلاق تشبیه کرده بود.  رئیس کمیسیون برنامه و بودجه اما با اشاره به اینکه فاز پنج 
عمار یاسر بروز فراشهری دارد، گفت: به دلیل حذف خیابان ارم از چرخه ترافیکی و با توجه 
به شرایط کنونی هسته مرکزی شهر و نابه سامانی که سالهاست در محله جوب شور وجود 
دارد، حساسیت این پروژه از تمام پروژه های کنونی بیشتر است. وی با اشاره به شکل اجرای 
کار اضافه کرد: در این پروژه مسیر توسط شهرداری بازگشایی خواهد شد و بدنه هم طراحی و 
بلوک بندی شده تا چند پلاک با هم تجمیع شده و به صورت سرمایه گذاری خرد بدنه شکل 
بگیرد. در واقع شهرداری در این پروژه نقش تسهیل گری دارد و بدنه را بخش خصوصی شکل 
می دهد. به گفته اخوان، بدنه طوری طراحی شده که آنچنان بلندپروازانه نباشد تا از دسترس 
دور شود. وی با اشاره به اینکه شورای اسلامی شهر قم به صورت منظم نسبت به این پروژه از 
شهرداری مطالبه دارد، ادامه داد: شهرداری قم قول داده امسال بودجه این تملکات ۶0 درصد 

محقق شود که البته ما انتظار تحقق بیشتری داریم.

رئیس شورای اسلامی شهرقم اعلام کرد 

بازنگریدرشیوهنامهسرمایهگذاریدرقم
رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: شیوه نامه سرمایه گذاری دراین شهر به منظور 

افزایش انجام پروژه های عمرانی مورد بازنگری و اصلاح قرار گرفته است. 
عبدالله جلالی عصر دوشنبه در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم افزود: 
دراین رابطه درآمدهای شهرداری با توجه به مشکلات اقتصادی نسبتا کاهش یافته 
است، اما امیدواریم با بهبود این شرایط، طرح ها و پروژه ها بر اساس زمان پیش بینی 
شده به بهره برداری برسد.  وی درادامه با اشاره به طرح تفصیلی شهر قم، برخی از 
ویژگی های آن را مورد توجه قرار داد و گفت: در این طرح برخی اماکن که مورد 
استفاده صنعتی بوده اند، اکنون جاذبه تجاری پیدا کرده و مجوز آنها باید به صورت 
شفاف مورد بررسی قرار گرفته و ابلاغ شود.  وی همچنین به پروژه بلوار آیت الله 
بروجردی نیز اشاره کرد و گفت: در شرایط سخت اقتصادی، اجرای پروژه های عمرانی 
کار بسیار دشواری است، اما انتظار داریم این بلوار در دهه کرامت به بهره برداری برسد. 
بلوار آیت الله بروجردی، اتصال دهنده شهرک پردیسان به قم است که مرحله سوم این 
بلوار، حدفاصل شهرک قدس تا پردیسان به طول حدود ۶ کیلومتر می باشد و برای آن 

حدود 100 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. 
* بازنگری درتعرفه بهای پارکینگ های سطح شهر 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم نیز در این جلسه بر ضرورت پروانه دار 
کردن خودروهای حمل و نقل بار با توجه به تخصیص سوخت بر مبنای پیمایش 
خودروها تأکید کرد و گفت: کنترل زمانی و مکانی خودروهای حمل و نقل بار نیز باید 
به خوبی انجام شده و از حرکت و توقف خودروهای سنگین در معابر درون شهری 
جلوگیری شود.  عباس ذاکریان با اشاره به افزایش تعرفه بهای خدمات توقف خودرو در 
پارکینگ های مسقف و روباز در سطح شهر قم، افزود: پارکینگ زائر به صورت شبانه 
روزی توسط کارکنان شهرداری قم کنترل می شود و تعرفه تمامی آنها باید مجددا 

کارشناسی شده و قیمت و هزینه دریافتی آنها تغییر پیدا می کند. 
* خودروهای حمل بار در شهر قم باید پروانه دار شوند 

عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه با اشاره به پروانه دار کردن خودروهای 
حمل و نقل بار در آینده نزدیک، خاطرنشان کرد: این مسأله با توجه به ضرورت کنترل 
بهتر و رعایت مسائل امنیتی در شورای تمام کلانشهرها در دست پیگیری است و 
فعالان این حوزه برای حمل بار نیز باید برنامه های لازم را دریافت کنند. روح الله 
امراللهی موضوع بازنگری در تعرفه بهای پارکینگ های مسقف و روباز سطح شهر قم 
را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: متأسفانه در این پارکینگ ها خدمات چندانی به 
شهروندان ارائه نمی شود، از این رو با افزایش تعرفه بهای پارکینگ ها مخالفت شده و 
در دو سال گذشته نیز ثابت بوده است، اما به دنبال افزایش تعرفه آنها تا حداکثر 10 

درصد هستیم. 
 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم  خبرداد

آغازتوزیعلاستیکباارزدولتیبینناوگان
جادهایقم

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: با عنایت به شرایط و 
ضرورت سامان بخشی به شبکه توزیع لاستیک و قطعات یدکی خودرو، نخستین 
مرحله از طرح توزیع لاستیک)با ارز دولتی و نرخ مصوب( در بین ناوگان جاده ای این 

استان آغاز شد. 
ابوالفضل جمالی افزود: این طرح در راستای اجرای سیاست های عدالت محور صنعت 
حمل و نقل کشور و به منظور تسریع در اعاده مطالبات به حق خادمان عرصه حمل 

ونقل جاده ای)مالکان و رانندگان( می باشد.
وی از آغاز صدور معرفی نامه رانندگان باری و مسافری ناوگان جاده ای)برمبنای 
پیمایش( جهت دریافت 2 حلقه لاستیک خبر داد و گفت: صدور معرفی نامه بر مبنای 

پیمایش)داده های دریافتی از سامانه کارت هوشمند ناوگان( صورت می گیرد.
جمالی گفت: اولویت بندی جهت صدور معرفی نامه بر اساس میزان پیمایش)مسافت 
طی شده ناوگان در بازه زمانی مشخص( مندرج در اطلاعات بارنامه ای ناوگان انجام 

می پذیرد.
وی به روند معرفی رانندگان جهت دریافت لاستیک خودرو با ارز دولتی و نرخ مصوب 
اشاره کرد و گفت: با توجه به توافق بین اداره کل راهداری قم و انجمن های صنفی 
رانندگان مقررگردید پس از اعلام و ارائه آمار پیمایش توسط این اداره کل، انجمن های 
صنفی رانندگان نسبت به صدور معرفی نامه برمبنای اولویت بندی پیمایشی، جهت 

دریافت 2 حلقه لاستیک از نمایندگی های فروش لاستیک اقدام کنند.
وی تصریح کرد: جهت جلوگیری از هرگونه سوء استفاده احتمالی، ضمن بازرسی 
و نظارت مستمر بر نحوه صدور معرفی نامه و توزیع لاستیک، انجمن های صنفی 
رانندگان موظفند رونوشتی از معرفی نامه های صادره را به این اداره کل و سازمان 

صنعت، معدن و تجارت ارسال نمایند.
جمالی گفت: از تمامی عزیزان بخش حمل و نقل جاده ای، به خصوص رانندگان 
محترم درخواست می گردد درصورت مشاهده هرگونه تخلف در صدورمعرفی نامه و 
یا توزیع لاستیک و همچنین دیگر موارد مرتبط با خدمات ارائه شده در بخش حمل و 
نقل جاده ای از جمله نحوه و میزان دریافت کمیسیونها، مراتب را در اسرع وقت، توسط 
سامانه های دریافت شکایات سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای اطلاع رسانی 

کنند. درحال حاضر بیش از سه هزار دستگاه کامیون در استان قم فعال می باشد.

معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: بخش عمده ای 
از عدم انطباق خاموشی ها با جدول زمان بندی ارائه شده، ناشی از خرابی در زیرساخت 
های شرکت برق است که به دلیل افزایش ناگهانی مصرف و بالا رفتن ولتاژ هنگام وصل 

جریان برق در پست ها و فیدرها رخ می دهد. 
رضا مداحی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران، افزود: 9 هزار مگاوات از تولید 
55 هزار مگاواتی کشور از نیروگاه های برق آبی استحصال می شود و امسال به دلیل 
کمبود منابع آبی، امکان تولید پنج هزار مگاوات نیروی برق از نیروگاه های برق آبی 
کاهش یافته است. وی ادامه داد: این کمبود تولید برق به علاوه خرابی های احتمالی 
به دلیل دمای بالای هوا که ممکن است در پست ها و نیروگاه های برق رخ دهد، باعث 
کم شدن تولید برق و در نتیجه خاموشی های ساعتی در نقاط مختلف شده است. وی 
اضافه کرد: برای مدیریت بهینه مصرف برق باید این خاموشی ها اعمال شود تا ساختار 
برق سراسری به دلیل افزایش مصرف در تابستان دچار مشکل نشود. وی با بیان این 
که دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق قم زیر نظر شرکت برق استان تهران است، 
افزود: تمام نیروگاه های تولید برق به شبکه سراسری وصل است و دیسپاچینگ ملی 
با توجه به سهمیه ای که هر استان دارد، خاموشی ها را اعمال می نماید معاون شرکت 
برق قم گفت: جدول زمانبندی خاموشی های روزانه ای که اعلام می شود، جدول 
بیشینه می باشد و ممکن است در بازه های اعلامی خاموشی رخ ندهد و یا زمان آن 
کمتر باشد. مداحی با اشاره به این که برقی که در کشور نیاز داریم را صادر نمی کنیم، 
گفت: برای افزایش میزان تولید اقدام هایی انجام شده است و مقدار تولید پاسخگوی 

مصرف نیست.
*سبقت مصرف از تولید برق موجب خاموشی است 

وی با بیان این که خاموشی ها ارتباط مستقیم با میزان تولید و مصرف دارد، بیان کرد: 
میزان مصرف ارتباط مستقیم با دما دارد و تا زمانی که دمای هوا بالا و میزان مصرف 
فراتر از تولید است، خاموشی ها نیز اعمال می شود.  مداحی افزود: با توجه به افزایش 
دمای هوا، حداقل تا 2 هفته آینده گرما ادامه دارد و خاموشی ها نیز اعمال می شود و 
اگر افزایش دما ادامه داشته باشد خاموشی ها تا آخر مردادماه صورت می گیرد و البته 
ساعت های آن کمتر خواهد بود. وی با تاکید بر این که خاموشی های شبکه سراسری 
ارتباطی با ظرفیت شبکه استان ندارد، ادامه داد: اگر نیروگاه ها برق مورد نیاز مصرف را 
تولید کنند، مشکلی در توزیع نخواهیم داشت. وی تاکید کرد: برق مردم قم در تهران 
مصرف نمی شود و خاموشی های هر استانی با توجه به شاخص های همان استان از 

جمله دما، میزان مصرف و زیرساخت ها اعمال می شود.

مداحی با بیان این که سال گذشته پیک بار مصرف قم 750 مگاوات بود، افزود: اگر 
امسال صرفه جویی صورت نمی گرفت، پیک بار به 800 مگاوات می رسید.

وی اضافه کرد: در 10 سال گذشته مصرف نیروی برق در قم 10 درصد افزایش یافته، 
در حالی که رشد مصرف برق در سطح کشور، ۶ درصد بوده و این نشان دهنده رشد 

بسیار بالای برق در این استان می باشد که نیازمند مدیریت مصرف است.
مداحی با اشاره به اقدام های شبکه توزیع برق قم در مدیریت این بحران، بیان کرد: 
ظرفیت سامانه 121 که مخصوص مشترکان برق است 2 برابر شده و در حال حاضر 

توانایی پاسخگویی همزمان به 120 تماس گیرنده را دارد.
*باید برای وسایل برقی از محافظ های استاندارد استفاده شود

وی افزود: 12 اکیپ اجرایی و عملیاتی به تعداد اکیپ های شرکت توزیع نیروی 
برق اضافه شده و هم اکنون 20 اکیپ در سطح شهر برای رفع خاموشی های ناشی از 
خرابی و نوسان برق فعال هستند. وی به شهروندان توصیه کرد: در صورت قطع برق، 
وسایل خانگی و صنعتی که در مدار برق قرار دارند را از مدار خارج نمایید تا هنگام 
برقراری جریان برق به دلیل بالا رفتن ولتاژ از خسارت احتمالی به وسایل برقی و پست 
ها و فیدرهای شرکت برق جلوگیری شود. معاون شرکت برق قم ادامه داد: باید برای 
وسایل برقی از محافظ های استاندارد استفاده شود تا به وسیله تاخیری که وسایل برقی 
را در مدار برق قرار می دهد، به وسایل آسیب نرسد. وی تاکید کرد: آسانسورها باید 
طبق استاندارد مجهز به سیستم توقف اضطراری باشند تا کابین آسانسور در نزدیک 
ترین طبقه متوقف شود. وی اضافه کرد: مشترکان اداره ها، شرکت ها و ارگان ها که در 
صورت قطع برق محل کارشان را ترک می کنند، وسایل را در وضعیت خاموش قرار 
دهند تا مصرف بیهوده و صدمه های احتمالی رخ ندهد. مداحی افزود: مصرف برق در 
تمام نهادها پایش می شود و در صورتی که فراتر از الگوی مصرف باشد، به مسئولان 
امر گوشزد می شود. وی تاکید کرد: برای مدیریت مصرف برق، سمینارها و جلسه های 
آموزشی با مشترکان بخش های مختلف برگزار شده و برای صرفه جویی در مصرف 
نیز یک هزار تفاهم نامه با مشترکان امضا شده است. وی در ادامه با اشاره به نصب پنل 
های خورشیدی خانگی، بازگشت سرمایه در نصب این پنل ها را سه سال اعلام کرد و 
افزود: همشهریانی که علاقه مند به این سرمایه گذاری هستند می توانند به واحد بازار 
شرکت توزیع نیروی برق قم مراجعه نمایند. مداحی با بیان این که 547 هزار مشترک 
برق در بخش های مختلف قم وجود دارد، گفت: 80 درصد مشترکان در بخش خانگی 
و 1.14 در بخش صنعتی هستند، در حالی که 33 درصد برق در بخش خانگی، 30 

درصد در بخش صنعتی و 37 درصد در سایر بخش ها مصرف می شود.

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم اعلام کرد
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